
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9245, 9292
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ι. Σαρίδη, Ο. Κεφα-

λογιάννη και Ι. Θεοφύλακτου, σελ. 9289
3. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον Ν. 3126/2003
«Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει, στις 15-06-
2018: Ποινική δικογραφία που αφορά στους Πρώην Πρωθυ-
πουργούς Γεώργιο Παπανδρέου και Λουκά Παπαδήµο και
στους Πρώην Υπουργούς Οικονοµικών Γιάννη Βαρουφάκη,
Γιάννη Στουρνάρα και Γεώργιο Παπακωνσταντίνου, ποινική
δικογραφία που αφορά στον Υπουργό Υποδοµών και Μετα-
φορών Χρήστο Σπίρτζη και ποινική δικογραφία που αφορά
στον πρώην Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής Ιωάννη
Μουζάλα, σελ. 9245

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9281, 9282, 9286, 9242

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 1114 έως 1216,

σελ. 9245 - 9269
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9270 - 9280
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Οι υποθέσεις

φοροδιαφυγής που παραγράφησαν στη διαδροµή από ΣΔΟΕ
σε ΑΑΔΕ και οι κυβερνητικές ευθύνες για την απώλεια εσό-
δων», σελ. 9281

β) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i. µε θέµα: «Πώληση φαρµάκων και διεθνώς ελεγχόµενων

ουσιών στο διαδίκτυο», σελ. 9283
ii. µε θέµα: « Έλλειψη σκευασµάτων γ-σφαιρίνης», σελ.

9285
iii. µε θέµα «Αποκαλύψεις για το ΚΕΕΛΠΝΟ που εκθέτουν

την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας», σελ. 9287
iv. µε θέµα: «Κατάχρηση των ευεργετικών διατάξεων του

Νόµου 4368/2016», σελ. 9289

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής: 
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής  Άµυνας και Εξωτερικών Υπο-

θέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης του Κράτους του Ισραήλ, σχετικά µε την επικερδή
απασχόληση των εξαρτώµενων µελών των Μελών Διπλωµα-
τικών Αποστολών ή Προξενικών Αρχών», σελ. 9285
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Αθήνα, σήµερα στις 18 Ιουνίου 2018, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.05’. συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Θ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 16-6-2018
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΘ’ συνεδριάσεώς του, του Σαββάτου
16 Ιουνίου 2018, σε ό,τι αφορά την πρόταση δυσπιστίας κατά της
Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και εβδοµήντα πέντε Βου-
λευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, σύµφωνα µε τα
άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βουλής.) 

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη
Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον
ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει, στις
15-06-2018: Ποινική δικογραφία που αφορά στους πρώην Πρω-
θυπουργούς Γεώργιο Παπανδρέου και Λουκά Παπαδήµο και
στους πρώην Υπουργούς Οικονοµικών Γιάνη Βαρουφάκη, Γιάννη
Στουρνάρα και Γεώργιο Παπακωνσταντίνου, ποινική δικογραφία
που αφορά στον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών Χρήστο
Σπίρτζη και ποινική δικογραφία που αφορά στον πρώην Υπουργό
Μεταναστευτικής Πολιτικής Ιωάννη Μουζάλα. 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Ιωάννη Σαρακιώτη, Βουλευτής Φθιώτιδας, τα ακόλουθα: 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜ’

Δευτέρα 18 Ιουνίου 2018



9246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9247



9248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9249



9250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9251



9252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9253



9254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9255



9256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9257



9258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9259



9260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9261



9262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9263



9264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9265



9266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9267



9268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9269



9270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9271



9272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9273



9274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9275



9276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9277



9278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡM’ - 18 ΙΟΥΝΙΟΥ  2018 9279



9280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Κατ’ αρχάς να σας ενηµερώσω ότι στην αποψινή συνεδρίαση
θα συζητηθούν πέντε επίκαιρες ερωτήσεις. 

Επιτρέψτε µου, όµως, πρώτα να σας ανακοινώσω ορισµένες
από τις επίκαιρες ερωτήσεις, οι οποίες δεν θα συζητηθούν. 

Η πέµπτη µε αριθµό 1699/24-5-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’ δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) του Ανεξάρτητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολό-
πουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Ποιες οι απώ-
λειές του κράτους από τα λαθραία τσιγάρα», δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του ερωτώντος Βουλευτή. 

Η δεύτερη µε αριθµό 1729/30-5-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου (Β’ δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ.
Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Φορο-
δοτική ικανότητα των Ελλήνων», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του Υπουργού Οικονοµικών κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου.
Aιτία: φόρτος εργασίας.

Η ένατη µε αριθµό 1518/17-4-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’ δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) του Η’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Ανεξάρτητου Βου-
λευτή Β’ Πειραιά κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα τεσσάρων εκατοµµυρίων
δανειοληπτών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού
Οικονοµικών κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου. Aιτία: φόρτος εργασίας.

Η τέταρτη µε αριθµό 4017/2-3-2018 ερώτηση του κύκλου ανα-
φορών και ερωτήσεων (Β’ δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης

Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Ηλείας της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, µε θέµα: «Η απαίτηση του Ευρωπαϊκού Μηχανισµού
Σταθερότητας (ESM) για συνυπογραφή της δανειακής σύµβασης
του 3ου µνηµονίου από το υπερταµείο (Ελληνική Εταιρεία Συµµε-
τοχών και Περιουσίας ΑΕ), δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
Υπουργού Οικονοµικών κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου. Aιτία: φόρτος
εργασίας.

Αρχίζουµε, λοιπόν, τη συζήτηση µε την τρίτη µε αριθµό
5225/18-4-2018 ερώτηση του κύκλου αναφορών και ερωτήσεων
(Β’ δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου 2018) του Βου-
λευτή Ηλείας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα:
«Οι υποθέσεις φοροδιαφυγής που παραγράφησαν στη διαδροµή
από ΣΔΟΕ σε ΑΑΔΕ και οι κυβερνητικές ευθύνες για την απώλεια
εσόδων». 

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Αι-
κατερίνη Παπανάτσιου. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε δύο λεπτά για την πρωτολογία σας. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε µισό λεπτό, χωρίς

να µετρήσετε τον χρόνο µου, για να κάνω µια διαδικαστική πα-
ρατήρηση-πρόταση προς το Προεδρείο, καθώς µε ευθύνη του
Προεδρείου πρέπει πλέον να πάψει να ευτελίζεται η Βουλή από
την άρνηση του κ. Τσακαλώτου να απαντάει έγγραφα στις ερω-
τήσεις µας και όταν τις µετατρέπουµε σε προφορικές να δηλώνει
κώλυµα. 

Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση για την οποία ο κ. Τσακαλώτος δη-
λώνει κώλυµα που είχα υποβάλει εδώ και τρεις µήνες περίπου
είχε να κάνει µε το αν η Κυβέρνηση έχει αναλάβει δεσµεύσεις
από τους εταίρους µας για να δώσει εγγύηση µέσω του υπερτα-
µείου στον ESM. 

Ο κύριος Υπουργός αντί να φιλοτιµηθεί να δώσει εντολή στις
υπηρεσίες του να γράψουν τρεις σειρές απάντηση του τύπου
«θα το δούµε», «το εξετάζουµε» και όταν ήρθε το νοµοσχέδιο να
απαντήσει έστω «δείτε τον νόµο τάδε, το άρθρο τάδε», εξακο-
λουθεί να δηλώνει κώλυµα. Δηλαδή είναι µία ασεβής και απρεπής
συµπεριφορά απέναντι στο Κοινοβούλιο, όχι απέναντι σε εµένα. 

Σας παρακαλώ, η ερώτησή µου µε αριθµό 4017 που µόλις ανα-
κοινώσατε ότι δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος να µην επανέλ-

θει στη Βουλή, διότι αποτελεί διαπόµπευση κάθε κοινοβουλευτι-
κής διαδικασίας. Έχει απαντηθεί το ερώτηµά µου µε τον νόµο
που ψηφίσαµε προχθές, τον ν.4549, όπου µε το άρθρο 109 έγινε
πράξη το ερώτηµά µου. Αυτή είναι η διαδικαστική µου παρατή-
ρηση. 

Ξέρω ότι δεν έχετε καµµία προσωπική ευθύνη…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε συνάδελφε,

συγγνώµη. Έχετε δαπανήσει την πρωτολογία σας για να ασχο-
ληθείτε µε την ερώτηση, την οποία επανακαταθέτετε ο ίδιος. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν την επα-
νακαταθέτω ο ίδιος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν έρχεται αυτόµατα. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η διαδικασία της συζήτησης, όταν

ο Υπουργός δηλώνει κώλυµα, γίνεται αυτόµατα. 
Εγώ –ως όφειλα- ερώτηση που δεν απαντήθηκε τη µετέτρεψα

σε επίκαιρη. Από εκεί και πέρα, όταν ο Υπουργός δεν απαντά,
αυτόµατα µεταφέρεται στην επόµενη συνεδρίαση. Γι’ αυτό κάνω
αυτήν τη διαδικαστική παρατήρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Εντάξει, κύριε συνά-
δελφε. Καταγράφηκε. Αναπτύξτε την ερώτησή σας. Θα σας
δώσω δύο λεπτά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Πάµε στην κ. Παπανάτσιου τώρα, η
οποία είναι επιµελέστερη του κυρίου Υπουργού, του προϊστάµε-
νού της, διότι η κ. Παπανάτσιου απαντά, αλλά µε καθυστέρηση.

Γι’ αυτό, λοιπόν, επειδή δεν απάντησε στην ερώτησή µου από
18 Απριλίου για τις υποθέσεις που πάνε κι έρχονται µεταξύ ΣΔΟΕ
και ΑΑΔΕ, την µετέτρεψα σε επίκαιρη. Η κ. Παπανάτσιου και οι
υπηρεσίες της απάντησαν καθυστερηµένα. Έχω εδώ την απάν-
τηση. Δεν είναι πλήρης η απάντηση και µας δίνει τη δυνατότητα,
µιας και δεν ικανοποιήθηκε το ερώτηµά µου, να συζητήσουµε.

Κυρία Υπουργέ, όπως έχω επισηµάνει, µε τον ν.4336/2015 πή-
ρατε όλες τις υποθέσεις από τον ΣΔΟΕ να τις πάτε στην ΑΑΔΕ
και µε τον ν.4410/2016, µε εξουσιοδότηση, µεταφέρατε µε απο-
φάσεις σας -έχω τις πράξεις µεταφοράς, όπως προκύπτουν από
την απάντησή σας- είκοσι πέντε χιλιάδες εννιακόσιες δεκαεπτά
υποθέσεις από τις τριάντα οκτώ χιλιάδες υποθέσεις που είχε το
ΣΔΟΕ, σύµφωνα µε δηµοσιογραφικές πληροφορίες. 

Θυµίζω ότι ο Γενικός Γραµµατέας του ΣΔΟΕ ο κ. Δάνης τότε,
µε επιστολή του προς τον Πρωθυπουργό, είπε ότι αυτή η πράξη
της Κυβέρνησης θα είχε σαν αποτέλεσµα να µην ελεγχθούν
αυτές οι υποθέσεις και να παραγραφούν και παραιτήθηκε.

Σήµερα, λοιπόν, από την απάντησή σας υπάρχει ένα κενό πε-
ρίπου έξι µε εφτά χιλιάδες υποθέσεις από τις τριάντα οκτώ χι-
λιάδες, που δεν ξέρουµε τι έγινε µε βάση τα στοιχεία, που εσείς
έχετε παραθέσει και ιδίως υπάρχει το ερώτηµα που θέλει απάν-
τηση: Από αυτές τις είκοσι πέντε χιλιάδες εννιακόσιες δεκαεπτά
υποθέσεις που πήγαν στην ΑΑΔΕ, σήµερα που µιλάµε πόσες
έχουν ελεγχθεί; 

Γιατί λέω πόσες έχουν ελεγχθεί; Διότι έχουν περάσει τρία χρό-
νια από τη νοµοθετική ρύθµιση του ν.4336. Η µεταφορά των απο-
φάσεων έγινε µε καθυστέρηση δύο και τριών ετών και
φαντάζοµαι ότι πλησιάζει ο χρόνος της παραγραφής, διότι αυτές
οι υποθέσεις υπήρχαν το 2015 και δεν µου απαντάτε πόσες
έχουν ελεγχθεί. Κατά συνέπεια, το κύριο ερώτηµά µου παραµέ-
νει: Πόσες από αυτές τις αποφάσεις έχουν ελεγχθεί; Αν µπορείτε
να µας πείτε και τι εισέπραξε και το ελληνικό δηµόσιο θα είναι
καλύτερα και πόσες κινδυνεύουν να παραγραφούν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Όπως είδατε δεν έκανα καταστρατήγηση του χρόνου για να

οικονοµήσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ξεκάθαρα κι έχετε

δίκιο. Επειδή ήταν λόγω φόρτου εργασίας, επαναπροσδιορίζεται
αυτόµατα, οπότε θα φροντίσουµε να µην επανέλθει.

Κυρία Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, όπως είπε ο κ. Κουτσούκος, πραγµατικά οι υπη-

ρεσίες απαντήσανε στην ερώτηση του κ. Κουτσούκου, απλά κα-
θυστερηµένα ή ελλιπώς, όπως εκτιµάει ο κ. Κουτσούκος. 

Κατ’ αρχάς, θα αναφερθώ στην ερώτησή σας για την πορεία
των υποθέσεων µεταφοράς στην ΑΑΔΕ. Θα ήθελα να πω ότι από
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τις δικές σας κυβερνήσεις κληρονοµήσαµε ελεγκτικούς µηχανι-
σµούς µε τεράστιο αριθµό συσσωρευµένων υποθέσεων –ήταν
υποθέσεις ετών- και πλήθος υπό συνταξιοδότηση υπαλλήλων µε
αναλογία προσλήψεων ένα προς πέντε, µε αποτέλεσµα οι υπη-
ρεσίες να στενάζουν κάτω από το δυσβάσταχτο βάρος των ευ-
θυνών. Παρ’ όλα αυτά βασική µας προτεραιότητα ήταν η
διενέργεια φορολογικών ελέγχων και ερευνών προς όλες τις κα-
τευθύνσεις. 

Ξεκινώντας τώρα για τη µεταφορά των υποθέσεων, µε τον
ν.4336/2015 ενσωµατώθηκαν στο εθνικό µας δίκαιο µια σειρά
από δεσµεύσεις µεταξύ των οποίων και η συγκέντρωση των φο-
ρολογικών και τελωνειακών υποθέσεων στην ΑΑΔΕ. Έτσι ξεκινάει
ένας αγώνας µεταφοράς από το ΣΔΟΕ προς την ΑΑΔΕ των υπο-
θέσεων. 

Σαν Υπουργείο Οικονοµικών άµεσα εκδώσαµε την υπουργική
απόφαση για τη διαδικασία και τις λεπτοµέρειες µεταφοράς των
υποθέσεων. Συγκροτήθηκε επιτροπή, µια οµάδα εργασίας µε αν-
τικείµενο τον συντονισµό των υπηρεσιών, την επίλυση ειδικών θε-
µάτων, την παρακολούθηση της προόδου και της µεταφοράς
των υποθέσεων. 

Εξασφαλίσαµε την πληρότητα των φακέλων. Δοθήκανε σαφείς
οδηγίες προς τις υπηρεσίες για την οµαλή και την τάχιστη διε-
ξαγωγή της διαδικασίας. Η διαδικασία αυτή της επιστροφής των
υποθέσεων έχει ολοκληρωθεί πλην ελάχιστων υποθέσεων, που
παραµένουν αυτή τη στιγµή στο ΣΔΟΕ και η διαπιστωτική πράξη
των οποίων αναµένεται πάρα πολύ σύντοµα.

Σκοπός ήταν η αποτροπή και η καταστολή φαινοµένων φορο-
διαφυγής όπου και αν αυτά εκδηλώνονται, µε στόχο την εξυπη-
ρέτηση των συµφερόντων του δηµοσίου, που όλοι θέλουµε.

Θα αναφερθώ στις εισαγγελικές παραγγελίες. Στις υποθέσεις
που µεταφέρθηκαν από το ΣΔΟΕ προς την ΑΑΔΕ δεν ήταν οι ει-
σαγγελικές παραγγελίες. Επιστράφηκαν στους εισαγγελείς µε
σκοπό εκείνοι να δουν τον χειρισµό πώς θα λειτουργήσουν πα-
ραπέρα.

Φτάνοντας οι υποθέσεις τώρα στην ΑΑΔΕ, ξεκινάµε την επι-
λογή των υποθέσεων που θα ελεγχθούν και οι οποίες ελέγχθη-
καν. Έχει ξεκινήσει ο έλεγχος των υποθέσεων, σύµφωνα µε το
άρθρο 26 του ΚΦΒ, µε βάση κριτήρια ανάλυσης κινδύνου, στοι-
χεία από εσωτερικές και εξωτερικές πηγές πληροφόρησης και,
επίσης, κάποια άλλα κριτήρια που καθορίζονται από τον διοικητή
της Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων Εσόδων και δεν δηµοσιοποι-
ούνται.

Σε λίγες ηµέρες θα είναι στη Βουλή ο κ. Πιτσιλής για την απο-
λογιστική έκθεση της ΑΑΔΕ στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Μπο-
ρεί παραπέρα να δώσει και τις απαντήσεις για τη διενέργεια των
ελέγχων. Είναι, βέβαια, προφανές ότι κατά την προτεραιοποίηση
των υποθέσεων εξετάζεται και ο χρόνος παραγραφής του ερευ-
νώµενου αδικήµατος.

Όσον αφορά το ΣΔΟΕ, το ΣΔΟΕ παραµένει ένας ισχυρός
ελεγκτικός µηχανισµός, µε αρµοδιότητα την πάταξη του γενικό-
τερου οικονοµικού εγκλήµατος. Αυτήν τη στιγµή διενεργεί χίλι-
ους εξακόσιους είκοσι τέσσερις ελέγχους. Όπως, βέβαια, όλες
οι ελεγκτικές υπηρεσίες, έτσι και το ΣΔΟΕ στο πλαίσιο των αρ-
µοδιοτήτων του αν διαπιστώσει κάποια παράβαση φορολογικής
ή τελωνειακής νοµοθεσίας, προβαίνει σε όλες τις απαραίτητες
ενέργειες για την  ενηµέρωση των αρµοδίων αρχών.

Χαρακτηριστικά, θα αναφέρω ένα παράδειγµα πρόσφατης επι-
τυχίας του ΣΔΟΕ, όπου σε έλεγχο στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων
του διαπίστωσε απάτη κατά των συµφερόντων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της Ελλάδος µέσω καταστρατήγησης του τελωνει-
ακού καθεστώτος 42. Η υπόθεση παραπέµφθηκε στον εισαγγε-
λέα, ενώ για τις διοικητικές κυρώσεις επιλαµβάνονται οι
υπηρεσίες της ΑΑΔΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρία Υπουργέ, να
σας υπενθυµίσω ότι έχετε και δευτερολογία.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μια φράση ακόµη θα πω και τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Γιατί φτάσαµε τα
πέντε λεπτά.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Αντίστοιχα σε υπόθεση των τελωνειακών αρχών, όπου προέκυψε

παράβαση της νοµοθεσίας περί ναρκωτικών, ζητήθηκε και δό-
θηκε η συνδροµή της Ειδικής Γραµµατείας του ΣΔΟΕ και, συµ-
περασµατικά, µπορούµε να πούµε εδώ πέρα ότι το κλειδί για την
επιτυχία της ελεγκτικής δράσης είναι η γόνιµη και αποτελεσµα-
τική συνεργασία µεταξύ των ελεγκτικών αρχών.

Επειδή έχω καταστρατηγήσει τον χρόνο, θα αναφερθώ στις ει-
σαγγελικές στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, πριν διαφωνήσουµε επί της ουσίας της πολι-

τικής, τουλάχιστον ας συνεννοηθούµε επί των αριθµών.
Με βάση τους λογαριασµούς, που έχω κάνει από τις απαντή-

σεις σας και τις εκθέσεις της ΑΑΔΕ, οι υποθέσεις που έχει περι-
γραφεί η διαδροµή τους είναι τριάντα µία χιλιάδες τετρακόσιες
ογδόντα οχτώ. Από τις τριάντα οχτώ χιλιάδες, που έλεγαν τα δη-
µοσιεύµατα τότε –που καταργήσατε τον ΣΔΟΕ και δώσατε τη
δυνατότητα να µεταφερθούν στην ΑΑΔΕ-, µας λείπουν γύρω στις
έξι µε επτά χιλιάδες υποθέσεις. Δεν ξέρω τον ακριβή αριθµό.
Εσείς θα µας τον πείτε.

Αναφέρατε ότι αποµένουν ελάχιστες. Οι χιλιάδες δεν νοµίζω ότι
είναι ελάχιστες. Αν κάνω λάθος, θέλω να µε διαψεύστε. Αλλιώς,
θα αναγκαστώ να ζητήσω κατάθεση εγγράφων µε συγκεκριµένους
αριθµούς. Θέλω –σας παρακαλώ πολύ- να διασκεδάσετε τη δικιά
µου την ανησυχία µήπως χάθηκαν τίποτα υποθέσεις στον δρόµο.

Πάµε τώρα στην ουσία, η οποία έχει να κάνει µε το εξής, κυρία
Υπουργέ, στο οποίο, δυστυχώς, δεν απαντήσατε. Για τις είκοσι
πέντε χιλιάδες εννιακόσιες δέκα επτά υποθέσεις, οι οποίες έχουν
µεταφερθεί µε καθυστέρηση δύο ετών στην ΑΑΔΕ, οι πρώτες δε-
καπέντε χιλιάδες στις 2-8-2017 και οι τελευταίες δύο χιλιάδες τε-
τρακόσιες σαράντα τρεις στις 11-1-2018, δηλαδή πριν περίπου
πέντε µήνες, µας είπατε ότι ξεκίνησε ο έλεγχος µε βάση την προ-
τεραιοποίηση και τα κριτήρια της ΑΑΔΕ.

Δεν µας λέτε πόσες χιλιάδες έχουν προτεραιοποιηθεί, πόσοι
έλεγχοι έχουν διαταχθεί και ποια είναι η προοπτική περαίωσης
των ελέγχων. Διότι σας θυµίζω ότι µε βάση την απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας η παραγραφή πλέον είναι πενταε-
τής. Αν εκτιµήσουµε ότι αυτές βρίσκονταν στα χέρια του ΣΔΟΕ
το 2015, άρα η φορολογητέα ύλη αναφέρεται σε προγενέστερο
χρόνο, πλησιάζει ο χρόνος παραγραφής. Και το ερώτηµα είναι
ποιος θα έχει την ευθύνη. 

Εσείς τώρα κοµψά το παραπέµψατε στον κ. Πιτσιλή, που θα
έρθει εδώ να µας ενηµερώσει. Θα τον ρωτήσουµε, λοιπόν, τον
κ. Πιτσιλή. Όµως, δεν επιτρέπεται ο πολιτικός προϊστάµενος του
κ. Πιτσιλή να µην απαντά, εκτός αν θεωρείτε ότι εκεί είναι άλλο
κράτος. 

Κυρία Υπουργέ, θέλω να σας θυµίσω ότι µε βάση την έκθεση
της ΑΑΔΕ, οι έλεγχοι των υποθέσεων που αναφέρονται στις λί-
στες Λαγκάρντ, εµβάσµατα, offshore, Μπόργιανς και ούτω καθε-
ξής είναι ελάχιστοι, διακόσιοι πενήντα τρεις, σαράντα δύο, χίλιοι
σαράντα επτά και τριακόσιοι είκοσι τρεις αντίστοιχα και τα ποσά
που βεβαιώθηκαν είναι 927 εκατοµµύρια ευρώ και οι εισπράξεις
µόνο 117 εκατοµµύρια ευρώ. 

Το λέω σε εσάς, που διά του κ. Νικολούδη και των Υπουργών
Οικονοµικών τότε, µας λέγατε ότι θα εισπράξετε τουλάχιστον 2
δισεκατοµµύρια ευρώ από τις λίστες. Και δεν αναφέροµαι σε πα-
λαιότερες δηλώσεις σας, που λέγατε ότι µε τις λίστες θα αντιµε-
τωπίζατε το δηµόσιο χρέος. 

Εκτιµώ, µε βάση τα στοιχεία που µου είπατε και τα στοιχεία
που παρέθεσα, ότι µεταξύ των υποθέσεων που είναι ακόµα σε
εκκρεµότητα ή κινδυνεύουν να παραγραφούν βρίσκονται και οι
υποθέσεις µεγάλου φορολογικού ενδιαφέροντος, είτε πρόκειται
για τις λίστες είτε πρόκειται για άλλες που µε πρωτογενείς ελέγ-
χους είχε εντοπίσει το ΣΔΟΕ. 

Και επειδή η αγωνία του Έλληνα πολίτη -ο οποίος πληρώνει
ακριβά για να βγούµε από τα µνηµόνια και θα πληρώσει και µε
την περικοπή των συντάξεων και τη µείωση του αφορολόγητου
περαιτέρω- είναι πάρα πολύ µεγάλη και δεν µπορούµε να έχουµε
µία ανοχή εµείς πολιτικά, αλλά και εσείς πιστεύω, σε οποιαδή-
ποτε διαδικασία απώλειας εσόδων, τα ερωτήµατα είναι σκληρά
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και αµείλικτα. 
Από τις είκοσι πέντε χιλιάδες που ανέφερα προηγουµένως και

τις τριάντα µία χιλιάδες, αν προσθέσουµε και αυτές που έχει κρα-
τήσει το ΣΔΟΕ και αυτές που επεστράφησαν στους οικονοµικούς
εισαγγελείς, µόνο χίλιες τετρακόσιες εβδοµήντα τέσσερις υπο-
θέσεις έχουν ελεγχθεί. Αυτό είναι κρίµα. Εάν κάνω λάθος –επα-
ναλαµβάνω- στα στοιχεία, να µου το πείτε. Όµως, ο δικός µου
λογαριασµός αυτό αποδεικνύει. 

Κατά συνέπεια, περιµένουµε µία απάντηση επί της ουσίας:
Πόσες έχουν ελεγχθεί, πόσες θα ελεγχθούν και πώς θα αποτρέ-
ψουµε τον κίνδυνο της παραγραφής; Αν θέλετε, µου απαντάτε
στη δευτερολογία σας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο συνάδελφο. 
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κατ’ αρχάς, έχουµε όλη την ίδια ανησυχία και την ίδια αγωνία.
Δεν θέλουµε να παραγραφεί καµµία υπόθεση, η οποία θα φέρει
έσοδα στο κράτος. 

Επειδή αναφερθήκατε και στις εισαγγελικές και επίσης στις λί-
στες, θα ήθελα εδώ να σας πω ότι αναφορικά µε τις παραγραφές
υποθέσεων που σχετίζονται µε εµβάσµατα εξωτερικού, πρόκειται
για µία υπόθεση που ελέγχθηκε κατόπιν απόφασης του τότε Γε-
νικού Γραµµατέα Δηµοσίων Εσόδων, του κ. Θεοχάρη και όχι κα-
τόπιν εισαγγελικής παραγγελίας από τις αρµόδιες υπηρεσίες της
ΑΑΔΕ. Έχουµε ήδη κάποια αποτελέσµατα, τα οποία µπορώ να
σας τα δώσω. Ήταν ένας αριθµός χιλίων πεντακοσίων είκοσι τεσ-
σάρων υποθέσεων. Έχει ολοκληρωθεί ο έλεγχος σε οκτακόσιες
τριάντα τέσσερις υποθέσεις και τα βεβαιωθέντα ποσά είναι πε-
ρίπου 366 εκατοµµύρια ευρώ. 

Επίσης, όσον αφορά στις υποθέσεις οι οποίες είχαν να κάνουν
µε εισαγγελικές παραγγελίες, αυτές βρίσκονται στην καινούργια
Διεύθυνση Ερευνών Οικονοµικού Εγκλήµατος -την οποία ρωτάτε
για το αν ξαναγυρίσουν οι υποθέσεις, αφού είχατε θέσει αυτό το
θέµα στην επίκαιρη ερώτησή σας- αυτή τη νέα Υπηρεσία που συ-
στάθηκε στο Υπουργείο Οικονοµικών και τέθηκε υπό την καθο-
δήγηση και την εποπτεία του οικονοµικού εισαγγελέα. Σε αυτή,
λοιπόν, όλες οι υποθέσεις, οι οποίες είχαν µεταφερθεί στην
ΑΑΔΕ, επεστράφησαν, πλην χιλίων τριακοσίων εισαγγελικών πα-
ραγγελιών που βρίσκονται στο τελικό τους στάδιο, µε σκοπό να
παραµείνουν στην ΑΑΔΕ προς έλεγχο.  

Αυτές οι εισαγγελικές παραγγελίες έχουν προτεραιοποιηθεί ή
βρίσκονται σε πάρα πολύ προχωρηµένο στάδιο, έχει δηλαδή εκ-
δοθεί το αίτηµα για παροχή πληροφοριών προς τον φορολογού-
µενο, προκειµένου να αποφευχθούν κάποιες άστοχες ενέργειες
-διακοπή ερευνών σε υποθέσεις που ήδη έχουν προχωρήσει στη
διαδικασία, µε αποτέλεσµα την κατασπατάληση ανθρωπίνων
πόρων- ή τυχόν συνδιαλλαγή µεταξύ ελεγκτών και φορολογού-
µενων, για παράδειγµα, δικαίωµα συνέχισης ή µη της έρευνας,
µετά από επίδοση αιτήµατος για παροχή στοιχείων. 

Θεωρούµε ότι καµµία από τις υποθέσεις δεν έχει πάει στο αρ-
χείο. Καινούργια στοιχεία και για την επιτροπή που θα γίνει αρ-
µόδια για τον έλεγχο στην ΑΑΔΕ θα δοθούν στην Οικονοµική
Επιτροπή της Βουλής, της οποίας και είστε µέλος. Εκεί θα µπο-
ρέσετε να πάρετε τις περισσότερες πληροφορίες και από τον δι-
οικητή της ΑΑΔΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό και για τη συνέπεια στον χρόνο.

Συνεχίζουµε µε τέσσερις επίκαιρες ερωτήσεις που θα απαν-
τήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός.

Ξεκινάµε µε την πρώτη µε αριθµό 5175/17-4-2018 ερώτηση
του κύκλου αναφορών και ερωτήσεων (Β’ του δελτίου επικαίρων
ερωτήσεων της Δευτέρας 11ης Ιουνίου 2018), του Δ’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα:
«Πώληση φαρµάκων και διεθνώς ελεγχόµενων ουσιών στο δια-
δίκτυο».

Κύριε Πρόεδρε, έχετε δύο λεπτά.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, αφορµή για να σας υποβάλω τη συγκεκριµένη

ερώτηση ήταν η ετήσια έκθεση της διεθνούς επιτροπής του ΟΗΕ
για τον έλεγχο των ναρκωτικών, η οποία ανακοινώθηκε µε την τε-
λευταία ετήσια έκθεση του ΚΕΘΕΑ, την οποία εγώ πάντα δια-
βάζω γιατί είναι εξαιρετικά ενδιαφέρουσα. Αναρωτιέµαι γιατί
έπρεπε να την κάνω επίκαιρη και να έρθετε στη Βουλή και δεν
µου έχετε απαντήσει τόσο καιρό.

Στην τελευταία, λοιπόν, έκθεση της επιτροπής, την οποία είµαι
σίγουρος ότι έχετε διαβάσει, γράφονται σηµεία και τέρατα για
τα παράνοµα –εντός εισαγωγικών- διαδικτυακά φαρµακεία. 

Ειδικότερα, λοιπόν, στην έκθεση της επιτροπής µεταξύ άλλων
λέγεται: «Μερικές φορές η πώληση φαρµάκων στο διαδίκτυο γί-
νεται παράνοµα, καθώς µερικά διαδικτυακά φαρµακεία λειτουρ-
γούν χωρίς άδεια και διαθέτουν φαρµακευτικά σκευάσµατα, που
περιέχουν ναρκωτικά φάρµακα και ψυχοτρόπους ουσίες, χωρίς
να ζητούν συνταγή». 

Όπως γνωρίζετε, γιατί είστε γιατρός, υπάρχει µία σειρά ου-
σιών που ανήκει στα οπιοειδή, µία άλλη σειρά ουσιών που είναι
στα ψυχότροπα φάρµακα, ακόµα και βαρβιτουρικά. Χηµικά που
χρησιµοποιούνται για την παράνοµη παρασκευή ναρκωτικών
φαρµάκων και ψυχοτρόπων ουσιών, επίσης πωλούνται στο δια-
δίκτυο.

Επιπλέον, σύµφωνα µε την έκθεση, η επιτροπή έχει εκδώσει
κατευθυντήριες οδηγίες για την πρόληψη της παράνοµης πώλη-
σης διεθνώς ελεγχόµενων ουσιών µέσω διαδικτύου, µε σκοπό να
βοηθήσει τις κυβερνήσεις ανά τον κόσµο να αντιµετωπίσουν
αυτό το φαινόµενο. Εκτός, όµως, από τις οδηγίες της επιτροπής,
η έκθεση αναφέρει πως και η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει λάβει
µέτρα, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα της ύπαρξης
παράνοµων διαδικτυακών φαρµακείων». 

Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά θα ήθελα να σας ρωτήσω:
Πρώτον, ποια µέτρα έχετε λάβει προκειµένου να προστατεύ-

σετε το σύνολο του πληθυσµού της χώρας από την παράνοµη
πώληση φαρµάκων και διεθνώς ελεγχόµενων ουσιών στο διαδί-
κτυο.

Δεύτερον, εάν έχετε υπολογίσει το ύψος του ετήσιου τζίρου
από τις παράνοµες πωλήσεις αυτών των -εντός εισαγωγικών-
«φαρµάκων».

Τρίτον, ποιες είναι οι κατευθυντήριες οδηγίες για την πρόληψη
της παράνοµης πώλησης αυτών των διεθνώς ελεγχόµενων ου-
σιών µέσω διαδικτύου και αν η χώρα µας αυτές τις οδηγίες τις
ακολουθεί.

Τέλος, αν τηρείται και στην Ελλάδα η πρακτική που ακολου-
θείται σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που αφορά στην εµ-
φάνιση ενός κοινού σε ευρωπαϊκό επίπεδο λογότυπου στους
ιστότοπους των ηλεκτρονικών φαρµακείων, το οποίο πρέπει να
δηλώνει σε ποια χώρα βρίσκεται η έδρα τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, ευχαριστώ για την ερώτηση. 
Νοµίζω ότι αναδεικνύει ένα σηµαντικό πρόβληµα δηµόσιας

υγείας, το οποίο φυσικά δεν απασχολεί µόνον τη χώρα µας. Είναι
ένα διεθνές πρόβληµα. Δυστυχώς είναι αυξανόµενη η διακίνηση
φαρµάκων, συµπληρωµάτων διατροφής, αλλά και παράνοµων
ψυχοτρόπων και ναρκωτικών ουσιών µέσω του διαδικτύου.

Όντως, χρειάζεται και εγρήγορση των ελεγκτικών και κατα-
σταλτικών υπηρεσιών κάθε χώρας, αλλά και διεθνής συντονι-
σµός και συνεργασία για να αντιµετωπιστεί αυτό το πρόβληµα.

Θεωρώ ότι χρειάζεται, πρώτον, µια ενηµέρωση του κοινού.
Εδώ έχουµε ευθύνη και εµείς, που έχουµε την εποπτεία φορέων
της πολιτείας, όπως του ΕΟΦ, του ΕΟΠΥΥ, αλλά και η επιστηµο-
νική κοινότητα και οι επαγγελµατίες της υγείας και τα επιστηµο-
νικά και συνδικαλιστικά τους όργανα, να υπάρχει µια
συστηµατική προσπάθεια να ενηµερώνεται ο κόσµος ότι είναι
ασφαλές να παίρνει τα φάρµακά του µόνο από πιστοποιηµένα
σηµεία διάθεσης, όπως είναι τα ιδιωτικά φαρµακεία, τα φαρµα-
κεία του ΕΟΠΥΥ, τα φαρµακεία των νοσοκοµείων.

Νοµίζω ότι αυτό είναι πολύ σηµαντικό να εµπεδωθεί, δηλαδή
µια κουλτούρα ασφάλειας στη χορήγηση φαρµάκων µόνο από
ανθρώπους που έχουν επιστηµονική επάρκεια, γνώση και πιστο-
ποίηση.
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Το δεύτερο είναι το θέµα της διεθνούς συνεργασίας. Επειδή
έχει εντοπιστεί το πρόβληµα, έχει όντως συγκροτηθεί µια οµάδα
εργασίας σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Συµµετέχουν και τα
είκοσι οκτώ κράτη. Η χώρα µας εκπροσωπείται από τον ΕΟΦ. Σε
αυτό συµµετέχουν και διωκτικές αρχές κάθε χώρας, δηλαδή από
µας η αστυνοµία και οι τελωνειακές αρχές, συµµετέχει ο EMA, ο
Ευρωπαϊκός Οργανισµός Φαρµάκων και επίσης, η INTERPOL και
η EUROPOL.

Γίνεται, λοιπόν, µια προσπάθεια µέσω αυτής της συνεργασίας
να υπάρχει ένα monitoring του προβλήµατος και ένα σύστηµα
ανταλλαγής πληροφοριών, έτσι ώστε, όταν εντοπίζεται παρά-
νοµο διαδικτυακό φαρµακείο που χορηγεί τέτοιου τύπου σκευά-
σµατα, να ειδοποιούνται οι αρχές και να υπάρχει η κατάλληλη
παρέµβαση αποτροπής.

Εδώ, στη χώρα µας, νοµίζω ότι έχει γίνει µια προσπάθεια συ-
νεργασίας του ΕΟΦ µε τις ελληνικές διωκτικές αρχές, ιδιαίτερα
µε τη Δίωξη Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος της ΓΑΔΑ και όταν υπάρ-
χουν ενδείξεις ότι λειτουργούν τέτοιες σελίδες, κατεβαίνουν οι
σελίδες αυτές. Βεβαίως, δεν µπορούµε να παρέµβουµε σε ιστο-
σελίδες που έχουν την έδρα τους αλλού. Εκεί, όµως, µέσα από
αυτήν τη συνεργασία που σας είπα πριν, κάνουµε µια προσπά-
θεια αποτροπής. Νοµίζω ότι υπάρχει ένα καλό παράδειγµα αυτή
την περίοδο στη χώρα καλής συνεργασίας ανάµεσα στον ΕΟΦ
και την οικονοµική αστυνοµία που οδήγησε στην εξάρθρωση
αυτού του παράνοµου κυκλώµατος εξαγωγής αυτής της µαφίας
των αντικαρκινικών φαρµάκων.

Προφανώς, χρειάζεται αυτή η νοµοθετική πρόβλεψη που
υπάρχει από τον ν.4316/2014 για τη δυνατότητα ύπαρξης ηλε-
κτρονικών φαρµακείων, όµως µε την αυστηρή προϋπόθεση ότι
υπάρχει φυσικό φαρµακείο και φαρµακοποιός ο οποίος έχει την
ευθύνη της διακίνησης αυτών των φαρµάκων διαδικτυακά. Χρει-
άζεται πιστοποίηση και έκδοση µιας κοινής υπουργικής απόφα-
σης που έχει καθυστερήσει, αλλά θα προσπαθήσουµε να το
δροµολογήσουµε στο επόµενο διάστηµα.

Νοµίζω ότι µε αυτόν τον συνδυασµό παρεµβάσεων µπορεί να
πει κάποιος ότι έχουµε µια καλύτερη εποπτεία του προβλήµατος.
Η συγκεκριµένη έκθεση στην οποία αναφερθήκατε, της ειδικής
επιτροπής του ΟΗΕ, τώρα θα πρέπει να αξιολογηθεί και να δο-
θούν κατευθύνσεις πολιτικής από την Επιτροπή Σχεδιασµού και
Συντονισµού για το θέµα των εξαρτήσεων, που είναι τώρα υπό
αναδιοργάνωση, διότι έχει λήξει η θητεία της προέδρου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Κακλαµάνη, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, δεν περίµενα να είχα άλλη απάντηση, γιατί είστε
γιατρός. Εννοώ ότι δεν περίµενα άλλη απάντηση, γιατί και το
πρόβληµα αναγνωρίσατε και άκουσα µερικά ενδιαφέροντα πράγ-
µατα ως προς την αντιµετώπισή του.

Πρέπει να σας πω ότι πέραν της έκθεσης, µου έκανε εντύπωση
το πρωτοσέλιδο της εφηµερίδας «ΕΘΝΟΣ» από έναν σοβαρό δη-
µοσιογράφο, τον κ. Καλαφάτη, πριν λίγες µέρες, όπου υπάρχει
και ένα άλλο θέµα εκτός από τα φάρµακα. Είναι οι λεγόµενες αυ-
ξητικές ορµόνες και όλα αυτά τα αναβολικά, τα οποία µέχρι τώρα
έπαιρναν διάφοροι γυµναστές και τα έδιναν στα παιδιά στο γυ-
µναστήριο.

Τώρα, ξέρετε ότι δεν χρειάζεται πια. Εδώ ένα παιδί δώδεκα
ετών ξέρει και µπαίνει µόνο του στις ιστοσελίδες, χωρίς να παίρ-
νει χαµπάρι ούτε η µάνα ούτε ο πατέρας. Άρα, είναι εξίσου ση-
µαντικό αυτό το θέµα. Το αναδεικνύει η εφηµερίδα και θα το
καταθέσω και στα Πρακτικά. 

Είδα να υπάρχει µέχρι και φαρµακείο το οποίο εξαφανίστηκε.
Το είχε πάρει χαµπάρι ο Πανελλήνιος Φαρµακευτικός Σύλλογος.
Πουλούσε αιθέρια έλαια για πάρκινσον, για αλτσχάιµερ και δεν
ξέρω τι άλλο. Αυτά διαφήµιζε, δηλαδή, ότι πουλάει, γιατί εσείς
και εγώ ως γιατροί που είµαστε ξέρουµε ότι αυτά ήταν ανοησίες. 

Πήρα, λοιπόν, σήµερα τον Πρόεδρο του Πανελληνίου Συλλό-
γου και του είπα «Τι έκανες µ’ αυτήν την έρευνα;». Μου λέει
«Προφανώς διέρρευσε ότι θα γίνει έρευνα και όταν πήγαµε στην
υποτιθέµενη διεύθυνση, βρήκαµε ένα σφραγισµένο άδειο γρα-
φείο»! Άρα, το πρόβληµα είναι πολλαπλό. Χαίροµαι που είπατε

ότι χρειάζεται, πράγµατι, συντονισµός. 
Εγώ θα ήθελα να σας προσθέσω ακόµα δύο πράγµατα. Αυτό

το –εντός ή εκτός εισαγωγικών- αµαρτωλό ΚΕΕΛΠΝΟ χρησιµο-
ποιείστε το τώρα για να κάνει µια µεγάλη καµπάνια, χωρίς να φει-
σθείτε χρηµάτων, προκειµένου να ενηµερωθεί ο κόσµος, κυρίως
οι γονείς, αλλά και τα νέα παιδιά, γιατί εκτός από τα ψυχοτρόπα,
τα βαρβιτουρικά και όλα αυτά –τα παιδιά δεν τα παίρνουν αυτά-
τα παιδιά παίρνουν τα αναβολικά, για να κάνουν καλύτερο σώµα,
όπως νοµίζουν. Άρα, χρειάζεται µια µεθοδευµένη καµπάνια διαρ-
κείας, για να µπορέσει να γίνει ενηµέρωση. 

Μια δεύτερη ιδέα που σας δίνω είναι η εξής: Νοµίζω πως βρί-
σκεται προς το τέλος από τον κ. Κοντονή η αναθεώρηση του
νέου Ποινικού Κώδικα. Μήπως εκεί µέσα πρέπει να προβλεφθεί
ειδικό άρθρο, στο πλαίσιο του οποίου αυτό το αδίκηµα, δηλαδή
του παράνοµου φαρµακείου, να χαρακτηριστεί ως ιδιώνυµο και
να είναι πολύ αυστηρή η ποινή; 

Το λέω, διότι φοβάµαι ότι µε τον ισχύοντα Ποινικό Κώδικα –
δεν είµαι σίγουρος, δεν είµαι νοµικός, δεν τον ξέρω απ’ έξω τον
Ποινικό Κώδικα- µάλλον θα είναι αδίκηµα πληµµεληµατικού χα-
ρακτήρα και όπως όλοι γνωρίζουµε, πηγαίνουµε από αναβολή
σε αναβολή, περνά η πενταετία και διαγράφεται ή ακόµα και αν
εκδικαστεί, πέφτει µια φυλάκιση µάξιµουµ δύο ετών, την πληρώ-
νουν και «ούτε γάτα ούτε ζηµιά». Τα λεφτά που εισπράττουν
αυτοί είναι πολύ περισσότερα. 

Πράγµατι –δεν ξέρω αν έχετε εικόνα, δεν είναι ίσως δουλειά
του Υπουργείου Υγείας, εκτός αν σας έχει ενηµερώσει το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών- θα ήθελα να ξέρω έτσι κατά προσέγγιση
πόσος είναι ο τζίρος αυτών των φαρµακείων. Δηλαδή, δεν µας
φτάνουν τα παράνοµα τσιγάρα, τα παράνοµα καύσιµα, τα παρά-
νοµα ποτά, αποκτήσαµε τώρα και αυτού του τύπου την παρανο-
µία. 

Σας καταθέτω το έγγραφο που σας είπα. 
(Στο σηµείο αυτό ο Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Νικήτας

Κακλαµάνης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο συνάδελφο. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Προφανώς δεν µπο-

ρούµε να έχουµε εικόνα για µια παράνοµη δραστηριότητα. Μπο-
ρούν να υπάρχουν, ενδεχοµένως, εκτιµήσεις για το πόσος
µπορεί να είναι αυτός ο τζίρος, αλλά πραγµατικά δεν τις έχω υπ’
όψιν µου.

Νοµίζω ότι οι παρατηρήσεις σας γενικά είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση. Πιθανότατα να χρειάζεται όντως και µια αυστηρο-
ποίηση της νοµοθεσίας. Αυτό µπορούµε να το δούµε µε το
Υπουργείο Δικαιοσύνης. Νοµίζω και εγώ ότι το να τίθεται σε δια-
κινδύνευση η υγεία των ανθρώπων για λόγους κερδοσκοπίας
είναι βαρύ αδίκηµα και πρέπει να δοθεί ένα σήµα ότι η πολιτεία
δεν ανέχεται τέτοιου τύπου συµπεριφορές. 

Το θέµα της χρήσης αναβολικών, της διαθεσιµότητας των ανα-
βολικών µέσα από τέτοια κανάλια σε νέους κυρίως αθλητές κ.λπ.,
είναι ένα πολύ σηµαντικό θέµα. Νοµίζω ότι χρειάζεται µια ενί-
σχυση της κουλτούρας γύρω από την αθλητιατρική. Τώρα ετοι-
µαζόµαστε να θεσµοθετήσουµε την ειδικότητα της
αθλητιατρικής µετά από πρόταση του ΚΕΣΥ. Είµαστε σε συνερ-
γασία αυτήν την περίοδο µε τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού
στο να προχωρήσουµε την «Κάρτα του αθλητή» και τη συστηµα-
τική παρακολούθηση των ανθρώπων που ασχολούνται µε τον
αθλητισµό, είτε µε τον µαζικό αθλητισµό είτε µε τον πρωταθλη-
τισµό. 

Νοµίζω ότι αυτό θα βοηθήσει στο να υπάρχει µια επιστηµονική
και ιατρική εποπτεία, η οποία να µπορεί έγκαιρα να παρέµβει
όταν εντοπίζονται συµπεριφορές και προβλήµατα, τα οποία µπο-
ρεί να δηµιουργήσουν µεγάλες παρενέργειες στους ανθρώπους
αυτούς. 

Συµφωνώ απολύτως ότι χρειάζεται ενηµέρωση. Τώρα, το
ποιος θα την κάνει είναι ένα άλλο θέµα. Εγώ είπα ότι έχουµε ευ-
θύνη οι εποπτευόµενοι από την πολιτεία και το Υπουργείο Υγείας
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φορείς, αλλά και η επιστηµονική κοινότητα, να προσπαθήσουµε
να εδραιώσουµε την κουλτούρα στους πολίτες ότι ασφαλής χο-
ρήγηση φαρµάκων µπορεί να γίνει µόνο από χώρους πιστοποι-
ηµένους και εξειδικευµένους, όπως είναι τα φαρµακεία, οι δοµές
υγείας κ.λπ.. 

Ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο θεωρώ ότι κάναµε µια πολύ µε-
γάλη προσπάθεια. Θυµάστε ότι υπήρχε µία πίεση να φύγουν τα
µη συνταγογραφούµενα φάρµακα από τα φαρµακεία και να πάνε
στα σουπερµάρκετ και σε άλλα καταστήµατα. Κάναµε µία πολύ
µεγάλη προσπάθεια σ’ αυτό. 

Υπήρχε µία πίεση από τους θεσµούς στη λογική της απελευ-
θέρωσης της αγοράς, του ανταγωνισµού κ.λπ.. Καταφέραµε µε
µία εισήγηση του ΕΟΦ µε επιστηµονικά δεδοµένα, ουσιαστικά να
περιχαρακώσουµε το 87% των µη συνταγογραφούµενων φαρ-
µάκων. 

Να πούµε ότι για λόγους δηµόσιας υγείας πρέπει να παραµεί-
νουν και να διατίθενται αποκλειστικά από τα φαρµακεία. Μόνο
ένα 13% ξέρουµε πολύ καλά -δεν µιλάω για απλά αναλγητικά
κ.λπ.- ότι ήδη διακινούνταν και εκτός φαρµακείου. Και αυτά και
υπό προϋποθέσεις, µε ειδικές συσκευασίες, µε λίγα χάπια κ.λπ.,
που είναι τα λεγόµενα ΓΕΔΙΦΑ, τα Γενικής Διάθεσης Φάρµακα,
να µπορούν να διατεθούν και εκτός φαρµακείου. 

Μάλιστα, η ουσία είναι ότι δεν υπήρξε καν επενδυτικό ενδια-
φέρον. Οπότε, στην πράξη, όλα τα µη συνταγογραφούµενα φάρ-
µακα, ακριβώς επειδή βάλαµε αυστηρές δικλείδες ασφαλείας,
παρέµειναν στα φαρµακεία. Νοµίζω ότι αυτό είναι ένας µηχανι-
σµός για να µην υπάρχουν αυτές οι παρενέργειες. 

Τέλος πάντων, το πρόβληµα ειδικά µε τις ψυχοτρόπες ουσίες,
µε τα αναβολικά, µε τις ναρκωτικές ουσίες, που διακινούνται πα-
ράνοµα είναι σοβαρό και έχει διεθνή διάσταση. Η προσπάθεια
που θα κάνουµε θα είναι να το παρακολουθούµε όσο µπορούµε
και να συνεργαζόµαστε µε τις άλλες χώρες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερι-
κών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
του Κράτους του Ισραήλ, σχετικά µε την επικερδή απασχόληση
των εξαρτώµενων µελών των Μελών Διπλωµατικών Αποστολών
ή Προξενικών Αρχών». 

Πριν προχωρήσουµε, επιτρέψτε µου να ανακοινώσω ορισµέ-
νες διαγραφές επικαίρων ερωτήσεων. 

Η πρώτη µε αριθµό 1800/12-6-2018 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 18ης Ιουνίου
2018) του Βουλευτή Ιωαννίνων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Χρήστου Μαντά προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Παγκόσµια ηµέρα αιµοδότη και Εθνικό Κέντρο Αιµοδο-
σίας (ΕΚΕΑ)», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου
Υπουργού κ. Παύλου Πολάκη, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η πρώτη µε αριθµό 1805/12-6-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Α’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 18ης Ιου-
νίου 2018) του Βουλευτή Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Γεωργίου Στύλιου προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Εικόνα
κατάρρευσης παρουσιάζει το Γενικό Νοσοκοµείο Άρτας», δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού κ. Παύλου
Πολάκη, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η πρώτη µε αριθµό 1754/5-6-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστα-
σίου (Τάσου) Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Η
διοικητική αυτονόµηση του Νοσοκοµείου Διδυµοτείχου προϋπο-
θέτει την θωράκισή του µε προσωπικό και εξοπλισµό», δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού κ. Παύλου
Πολάκη, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η δεύτερη µε αριθµό 3195/5-2-2018 ερώτηση του κύκλου ανα-
φορών και ερωτήσεων (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της
11ης Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Στε-
λέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου Δράµας µε αναισθησιολόγους

και των Κέντρων Υγείας του Νοµού µε ιατρονοσηλευτικό προσω-
πικό», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουρ-
γού κ. Παύλου Πολάκη, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Συνεχίζουµε τη συζήτηση µε την τέταρτη µε αριθµό 1747/5-6-
2018 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαί-
ρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου 2018) του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της
Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Έλλειψη σκευασµάτων γ-σφαιρίνης».

Κύριε Πρόεδρε, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η ερώτηση, όπως αναφέρατε κι εσείς, αφορά την έλλειψη

σκευασµάτων γ-σφαιρίνης, πρόβληµα το οποίο ανέκυψε πριν πε-
ρίπου δυο µήνες. Αφορά τόσο τα φαρµακεία των νοσοκοµείων,
που χορηγούν το συγκεκριµένο σκεύασµα σε ασθενείς, όσο και
τα φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ, που διαθέτουν στους ασθενείς αντί-
στοιχα το συγκεκριµένο σκεύασµα. 

Φυσικά, η ερώτηση αναφέρεται σε ένα συγκεκριµένο παρά-
δειγµα, στο Γενικό Κρατικό Αθηνών «Γ. Γεννηµατάς», όπου και
εκεί οι ασθενείς προσέρχονταν για να υποβληθούν στη συγκε-
κριµένη θεραπεία µε γ-σφαιρίνη. Φυσικά, σταµάτησε η θεραπεία
τους λόγω της έλλειψης του φαρµάκου. Αυτό ίσχυε, τουλάχι-
στον, όταν έγινε η ερώτηση. Γιατί, ειρήσθω εν παρόδω, έχει
πάρει τρεις αναβολές η συζήτηση αυτής της επίκαιρης ερώτη-
σης. Τέλος πάντων, είναι αυτό που λέµε, κάλιο αργά παρά ποτέ.

Συνεπώς το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε µε την έλλειψη του
συγκεκριµένου σκευάσµατος -που δεν αφορά, όπως είπα, µόνο
το «Γεννηµατάς», το Κρατικό της Αθήνας, αλλά αφορά και άλλα
νοσοκοµεία στη χώρα- βεβαίως είχε και έχει εξελίξεις δυσµενείς
στην υγεία των ασθενών. Είναι ένα φάρµακο, ένα σκεύασµα που
ενισχύει το ανοσοποιητικό σύστηµα. Το λαµβάνουν ασθενείς µε
αρκετές ασθένειες, όπως σκλήρυνση κατά πλάκας, αιµατολογικά
νοσήµατα κι άλλες χρόνιες παθήσεις, αυτοάνοσα κ.λπ..

Συνεπώς το ερώτηµα προς το Υπουργείο Υγείας είναι σε τι
ενέργειες θα προχωρήσει ώστε άµεσα να προµηθευθούν τα φαρ-
µακεία είτε των νοσοκοµείων είτε του ΕΟΠΥΥ τα συγκεκριµένα
σκευάσµατα, προκειµένου οι ασθενείς να συνεχίσουν απρόσκο-
πτα τη θεραπεία τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο συνάδελφο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, όντως µε ευθύνη προφανώς δική µας υπήρξε µία καθυ-
στερηµένη απάντηση σε αυτή την ερώτηση κι αυτή η
καθυστέρηση σε µεγάλο βαθµό την καθιστά µη επίκαιρη σήµερα,
µε την έννοια ότι αυτό το υπαρκτό πρόβληµα είχε δηµιουργηθεί
και οφειλόταν σε µειωµένη διαθεσιµότητα αυτού του πολύ ση-
µαντικού και κρίσιµου για αρκετές ευαίσθητες κατηγορίες ασθε-
νών φαρµακευτικού προϊόντος. Δεν υπήρχε δυνατότητα να
εισαχθούν οι αναγκαίες ποσότητες στην Ελλάδα επειδή η παρα-
γωγή τους είχε πρόβληµα στην Ευρώπη, επειδή υπήρχε µία έλ-
λειψη διεθνώς και ενδεχοµένως επειδή υπήρχαν και κάποια
κερδοσκοπικά παιχνίδια. Μαθαίνουµε ότι η Κίνα είχε αγοράσει
ένα µεγάλο στοκ από την ευρωπαϊκή αγορά. Υπήρχε, εν πάση
περιπτώσει, µεγάλη δυσκολία και στη χώρα µας αλλά και σε
άλλες ευρωπαϊκές χώρες.

Η αλήθεια είναι  το τελευταίο διάστηµα έχουν γίνει βήµατα
σταδιακής αποκατάστασης και οµαλοποίησης του εφοδιασµού.
Υπήρχαν προβλήµατα σε ορισµένα νοσοκοµεία, γιατί αυτό
αφορά, όπως πολύ καλά ξέρετε, ανοσοκατεσταλµένους ασθε-
νείς, ασθενείς µε αιµατολογικά νοσήµατα ή µε νευρολογικά σύν-
δροµα ή και ασθενείς που έχουν υπογαµµασφαιριναιµία και
νοσηλεύονται στις ΜΕΘ κ.λπ..

Ξεκαθαρίζω ότι η έλλειψη αυτή δεν οφειλόταν ούτε σε αδυνα-
µία αγοράς, δηλαδή έλλειψης πιστώσεων, ούτε φυσικά σε ολι-
γωρία των αρµόδιων υπηρεσιών της πολιτείας. Ίσα ίσα υπήρχε
µια συνεχής και αγωνιώδης προσπάθεια και από τον ΕΟΦ, αλλά
και από το ΙΦΕΤ, το Ινστιτούτο Φαρµακευτικής Έρευνας και Τε-
χνολογίας, που τα τελευταία χρόνια λειτουργεί ως περίπου κρα-
τική φαρµακαποθήκη. Όταν οι εταιρείες οι οποίες εισάγουν ένα
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φάρµακο στη χώρα δεν µπορούν ή δεν ενδιαφέρονται να το ει-
σάγουν, το ΙΦΕΤ παραγγέλνει από τη διεθνή αγορά και προσπα-
θεί εξατοµικευµένα να καλύψει ανάγκες. 

Υπήρξε αυτή η παρέµβαση. Έχω ενηµερωθεί ότι, για παρά-
δειγµα, έχουν αγοραστεί πάνω από χίλια διακόσια εµβαλάγια
µέσω του ΙΦΕΤ. Όµως, η πληροφορία που έχω είναι ότι βαίνει
αυξανόµενο το στοκ που φέρνουν και οι υπόλοιπες τρεις - τέσ-
σερις φαρµακευτικές εταιρείες που ασχολούνται στον χώρο των
παραγώγων αίµατος. Ένα παράγωγο αίµατος είναι οι ανοσο-
σφαιρίνες. Γι’ αυτό και είναι ένα ειδικό φάρµακο, το οποίο έχει
και δυσκολίες παραγωγής, ποιότητας σε κάθε παρτίδα που πα-
ράγεται κ.λπ..

Υπήρξαν, λοιπόν, αυτά τα προβλήµατα. Νοµίζω ότι είµαστε σε
µία φάση σταδιακής αποκατάστασης. Πάντως, επειδή έχω ένα
report από όλα τα νοσοκοµεία της Αθήνας, να σας πω ότι και από
το Υπουργείο Υγείας δόθηκε κατεύθυνση, αλλά έγινε και µία προ-
σπάθεια των γιατρών, των διοικήσεων των νοσοκοµείων και των
φαρµακείων να γίνει µε έναν ορθολογικό τρόπο η διαχείριση
αυτού του περιορισµένου αποθέµατος το οποίο υπήρχε και νο-
µίζω ότι σε γενικές γραµµές πραγµατικά δεν υπήρξε επίπτωση
στην υγεία των ανθρώπων που το είχαν ανάγκη και στην οµαλή
συνέχιση της θεραπείας τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Αναµφίβολα τα συγκεκριµένα σκευάσµατα συγκαταλέγονται στα
αποτελεσµατικότερα βιολογικά προϊόντα, µε σχετικά µικρό πο-
σοστό ανεπιθύµητων ενεργειών, σε σχέση βεβαίως µε το όφε-
λος. Επίσης, επί σαφών ενδείξεων αποτελούν αναντικατάστατη
θεραπεία τόσο για υποκατάσταση, δηλαδή για ανοσοθεραπεία,
όσο και για ανοσορρύθµιση, αλλά και προφύλαξη από λοιµώξεις
και άλλες ασθένειες. Δεν χρειάζεται να µπούµε σε περαιτέρω
αναφορές σε αυτό το κοµµάτι.

Κύριε Υπουργέ, µιλήσατε για σταδιακή αποκατάσταση -έως
πότε λοιπόν; Πότε την οριοθετείτε;- κι ότι πάλι θα λειτουργήσουν
τα φαρµακεία καλύπτοντας τις ανάγκες των αρρώστων, των
ασθενών, αλλά και νέα περιστατικά που προκύπτουν στην πο-
ρεία. 

Αναφερθήκατε στο ότι υπήρχαν προβλήµατα στην εταιρεία.
Μα, δείτε τώρα, τι αναδεικνύεται; Αναδεικνύεται αµέσως-αµέσως
αυτό που είπατε εσείς κερδοσκοπία -αναφέρατε την Κίνα κ.λπ.-,
ότι όσο αυτά τα σκευάσµατα αλλά και το φάρµακο είναι εµπό-
ρευµα σε αυτό το σύστηµα το καπιταλιστικό που ζούµε, βεβαίως
οι εταιρείες θα κοιτάνε πώς να αυξάνουν τα κέρδη τους, γρά-
φοντας στα παλιά τους τα υποδήµατα τις ανάγκες λαών, ασθε-
νών, πληθυσµών κ.λπ., προκειµένου να προσποριστούν όσο το
δυνατόν µεγαλύτερο κέρδος. Βεβαίως, ενδεχοµένως να θυσιά-
ζουν και ζωές ανθρώπων. Και δεν τους καίγεται καρφί! 

Τρίτον, αναφέρατε ότι κάνατε µια προσπάθεια, στο πλαίσιο
αυτών των ελλείψεων που παρατηρήθηκαν, που δηµιουργήθη-
καν, µε έναν πιο ορθολογικό τρόπο να γίνει κατανοµή. Δείτε
τώρα: ο ορθολογικός τρόπος και η κατανοµή ήταν να παίρνει ο
άρρωστος το 30% της δόσης. Αυτό γινόταν. Δεν ξέρω εάν γίνεται
ακόµα, που προφανώς θα γίνεται σε κάποια νοσοκοµεία, εκεί που
οι ασθενείς δηλαδή πηγαίνουν και τους εκχύεται το φάρµακο,
λαµβάνουν το φάρµακο. Το 30% της δόσης λοιπόν, µία δόση
ολοκληρωµένη, µία θεραπεία µιας συγκεκριµένης ηµέρας µοιρα-
ζόταν ή µοιράζεται σε δύο και σε τρεις ασθενείς. Βεβαίως και
υπάρχουν προβλήµατα και υπήρξαν παροξύνσεις στα χρόνια -
γιατί µιλάµε για χρόνια προβλήµατα-, παρόξυνση των συµπτω-
µάτων στη βάση των χρόνιων νοσηµάτων που αντιµετωπίζουν οι
ασθενείς, όπως και µία σειρά από ασθενείς παρουσίασαν επιδεί-
νωση αυτών ακριβώς των συµπτωµάτων, µε ό,τι αυτό συνεπάγε-
ται για την υγεία τους, για την ψυχολογία τους κ.λπ.. Υπάρχουν
και «καταγγελίες» ή αναφορές, αν θέλετε, ότι όποιοι είχαν τα
χρήµατα µπόρεσαν και τα πήραν από τον ιδιωτικό τοµέα, από τα
ιδιωτικά φαρµακεία. 

Να λοιπόν τι αναδεικνύεται και από αυτό το ζήτηµα, µε την έλ-
λειψη, ότι µπροστά στην κερδοφορία αυτού του βάρβαρου, του
καπιταλιστικού συστήµατος, τα µονοπώλια, των φαρµάκων εν

προκειµένω, δεν διστάζουν σε τίποτα να τσαλαπατήσουν και τη
ζωή ασθενών, προκειµένου να αβγατίσουν τα κέρδη τους. 

Επειδή αναφερθήκατε και στο ΙΦΕΤ, εµείς λέµε κατ’ αρχάς, για
παράδειγµα, γιατί να µην υπάρχει κρατική φαρµακοβιοµηχανία,
η οποία να διαθέτει, να παράγει και να παρέχει τα φάρµακα στον
κόσµο, στον λαό µας δωρεάν, όπως και της γ-σφαιρίνης, που
είναι ένα σκεύασµα το οποίο προκύπτει από µια σειρά διαδικα-
σίες του αίµατος; Δεν είναι ώρα τώρα να επεκταθούµε. Άρα εδώ
είναι το ζητούµενο. Γιατί να εξαρτάται η Ελλάδα, η χώρα µας, ο
λαός µας, οι ασθενείς κατ’ επέκταση και όχι µόνο στα συγκεκρι-
µένα, αλλά και στο σύνολο, από τις φαρµακευτικές εταιρείες και
τα συµφέροντά τους και τα παιχνίδια που παίζουν αυτές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον Αν-
τιπρόεδρο  κ. Λαµπρούλη. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτό τώρα είναι µε-

γάλη συζήτηση. Εγώ ξεκαθάρισα ότι αυτό ήταν ένα διεθνές πρό-
βληµα, δεν αφορούσε µόνο τη χώρα µας. Υπήρχαν µεγάλες
χώρες, όπως η Ρουµανία, που έκαναν αγωνιώδεις εκκλήσεις και
στη δική µας χώρα εάν έχουµε απόθεµα να τους προµηθεύ-
σουµε. 

Συµφωνώ επί της πολιτικής -ας πούµε- παρατήρησης, ότι η
παγκόσµια αγορά φαρµάκου ακριβώς επειδή εµφιλοχωρεί το
κέρδος κ.λπ., -έχει αποδειχθεί αυτό- δεν µπορεί να λειτουργήσει
µε όρους κοινωνικής ευθύνης και µε όρους πραγµατικής κάλυ-
ψης αναγκών υγείας των πολιτών όλων των χωρών και υπάρχουν
ανισότητες στην πρόσβαση στα σύγχρονα φάρµακα και πολλές
φορές ακόµα και σε απλά φάρµακα. 

Άρα χρειάζονται ρυθµίσεις και σε επίπεδο διεθνές, ιδιαίτερα
σε επίπεδο Ευρώπης, αλλά και σε επίπεδο χωρών. Για αυτό
υπάρχουν αυτοί οι θεσµοί, όπως το ΙΦΕΤ, που είναι ένας φορέας
ύστατης καταφυγής, που µπορεί να παρεµβαίνει εξισορροπη-
τικά, όταν παρατηρούνται ελλείψεις ή αντίστοιχα ο ΕΟΦ να µπο-
ρεί να παρακολουθεί. Μάλιστα, αυτή την περίοδο στην Ευρώπη
συζητείται η δηµιουργία και υπάρχει η ιδέα -επειδή το θέµα των
ελλείψεων είναι µεγάλο πρόβληµα για όλες τις χώρες, για διά-
φορους λόγους, ακόµα και για κερδοσκοπικούς, λόγω παράνο-
µων εξαγωγών κ.λπ.- ενός Παρατηρητηρίου Ελλείψεων, το οποίο
θα λειτουργεί σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, έτσι ώστε να
µπορεί να γίνεται πιο έγκαιρα διάγνωση των ελλείψεων που θα
προκύψουν και να υπάρχει διακρατική συνεργασία και κοινή αν-
τιµετώπιση, τουλάχιστον σε ορισµένα φαρµακευτικά σκευά-
σµατα κρίσιµης σηµασίας, όπως είναι τα παράγωγα του αίµατος,
τα εµβόλια κ.λπ., και ανελαστικής ζήτησης. 

Πλήρης αποκατάσταση ελπίζουµε να υπάρξει σύντοµα. Αυτό
δεν µπορώ να το προβλέψω ακριβώς. Πάντως, έχουµε µια σαφή
οµαλοποίηση. Ήδη µία ελληνική εταιρεία, η οποία είχε προγραµ-
µατίσει να κάνει εισαγωγές µεγάλων ποσοτήτων από το φθινό-
πωρο, το έφερε νωρίτερα πίσω αυτό και νοµίζω ότι µέσα στον
Ιούλιο θα έχουµε µία µεγαλύτερη επάρκεια στην αγορά.

Από την πλευρά των υπηρεσιών που εποπτεύουµε έχουµε
δώσει την κατεύθυνση να παρακολουθούν το πρόβληµα πολύ συ-
στηµατικά. Το σχέδιο της κρατικής φαρµακοβιοµηχανίας να το
συζητήσουµε, όπως το θέλετε, κάποια στιγµή, ποιες είναι οι
πραγµατικές δυνατότητες και ποιες είναι οι προϋποθέσεις µιας
τόσο φιλόδοξης παρέµβασης, αλλά νοµίζω ότι πραγµατικά το ση-
µερινό τοπίο στον χώρο της φαρµακευτικής αγοράς επιβάλλει
µια ενισχυµένη εποπτεία από την πλευρά του κράτους και δια-
κρατικές συνεργασίες. Μια από αυτές -έχω αναφερθεί κι άλλες
φορές σε αυτή- είναι η λεγόµενη «πρωτοβουλία της Βαλέτα». Θα
έχουµε την τιµή στα µέσα Ιουλίου να γίνει µια σύνοδος εδώ από
δέκα χώρες, στις οποίες συµµετέχει και η Ελλάδα, που προσπα-
θούµε να έχουµε µια κοινή γραµµή και στη διαπραγµάτευση µε
τις µεγάλες εταιρείες προσιτών τιµών, αλλά και στην αντιµετώ-
πιση τέτοιων προβληµάτων ελλείψεων που εµφανίζονται κατά
καιρούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Πριν συνεχίσουµε θα ανακοινώσω κάποιες ακόµη ερωτήσεις
που δεν θα συζητηθούν λόγω κωλυµάτων των αρµοδίων Υπουρ-
γών. 

9286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Η πρώτη µε αριθµό 1744/5-6-2018 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) του Βουλευτή Κοζάνης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Ιωάννη Θεοφύλακτου προς τον Υπουργό Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, µε θέµα: «Επανα-
λειτουργία Στέγης Ανηλίκων Κοζάνης», δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του Υπουργού Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων κ. Κοντονή, διότι θα βρίσκεται σε προγραµ-
µατισµένη επίσκεψη στο Δικαστικό Μέγαρο Έδεσσας.

Η δεύτερη µε αριθµό 1743/4-6-2018 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης Ιουνίου
2018) της Βουλευτού Δράµας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Χαρούλας (Χαράς) Κεφαλίδου προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
µε θέµα: «Απονοµή χάριτος σε ποινικούς κατάδικους, προκειµέ-
νου να διοριστούν ή να πάρουν άδεια ασκήσεως επαγγέλµατος»,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Κοντονή, διότι θα
βρίσκεται σε προγραµµατισµένη επίσκεψη στο Δικαστικό Μέ-
γαρο Έδεσσας.

Επίσης η τρίτη µε αριθµό 1732/30-5-2018 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 11ης

Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέ-
σµου - Χρυσή Αυγή κ. Αντωνίου Γρέγου προς τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, µε θέµα:
«Περί των αξιόποινων και εθνικά επιζήµιων συµπεριφορών του
Δηµάρχου Θεσσαλονίκης Γιάννη Μπουτάρη», δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του Υπουργού Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Κοντονή, διότι θα βρίσκεται σε προ-
γραµµατισµένη επίσκεψη στο Δικαστικό Μέγαρο Έδεσσας.

Προχωρούµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση που θα συζητη-
θεί.

Είναι η δεύτερη µε αριθµό 1804/12-6-2018 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου (Α’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 18ης

Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ιάσονα Φωτήλα προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Αποκαλύ-
ψεις για το ΚΕΕΛΠΝΟ που εκθέτουν την ηγεσία του Υπουργείου
Υγείας».

Κύριε Φωτήλα, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για την πρωτο-
λογία σας.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συζητάµε σήµερα µια επίκαιρη ερώτηση η

οποία κατατέθηκε για πρώτη φορά πριν από περίπου τρεις
µήνες. Παρά ταύτα συνεχίζει ακόµη και σήµερα να είναι το ίδιο
επίκαιρη, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται βεβαίως για την υγεία των
οροθετικών της χώρας µας, αλλά και γενικότερα για τη δηµόσια
υγεία. 

Με επίσηµα έγγραφα που κατέθεσα στα Πρακτικά της Βουλής,
έχω αποκαλύψει ότι παρ’ όλο που από τα έτη 2016 και 2017 το
ΚΕΕΛΠΝΟ βρίσκεται εντός του δηµοσίου λογιστικού και εποµέ-
νως απαγορεύεται να κάνει απευθείας αναθέσεις, η διοίκηση του
οργανισµού παρέλαβε το 2016, χωρίς µάλιστα να πληρώσει,
µέσω απευθείας ανάθεσης, αντιδραστήρια για την ανίχνευση του
ιού του HIV/AIDS από την εταιρεία «SIEMENS». Μάλιστα, η εν θέ-
µατι εταιρεία έχει προσφύγει στη δικαιοσύνη, δηλαδή στα δικα-
στήρια, και έχει κάνει αγωγή προκειµένου να αποζηµιωθεί. 

Το ζήτηµα το οποίο προκύπτει, πέρα από το ότι έγινε απευ-
θείας ανάθεση από το ΚΕΕΛΠΝΟ που δεν προβλέπεται από τον
νόµο, είναι ότι η Κυβέρνησή σας ακύρωσε µέσω του ΚΕΕΛΠΝΟ,
τον Ιούνιο του ’15, τον µόνο ανοιχτό διεθνή διαγωνισµό που είχε
προκηρυχθεί το 2012 και ήταν στη φάση της ολοκλήρωσης.
Είχαν συζητηθεί ακόµη και οι ενστάσεις του Αρείου Πάγου. 

Ξέρετε, εδώ πέραν του ηθικού θέµατος που σαφώς προκύπτει,
υπάρχει το σοβαρότερο θέµα που είναι το θέµα της αντιµετώπι-
σης του ιού του HIV. Οι ίδιοι δηλαδή οι σύλλογοι των οροθετικών,
αλλά και οι γιατροί που τους φροντίζουν, σας καταγγέλλουν µε
ανακοινώσεις τους τα έτη 2016, 2017, 2018 -θα τα καταθέσω όλα
µαζί στο τέλος στα Πρακτικά- για τις τραγικές συνέπειες που έχει
αυτή η πολιτική σας. 

Θα σας καταθέσω επίσης τη συγκλονιστική δήλωση του Προ-
έδρου της Εταιρείας Μελέτης και Αντιµετώπισης του AIDS κ. Λα-

ζανά, που σε απόγνωση δήλωσε τον Νοέµβριο του 2017, πως
«κάνουµε τους µάγους, ακριβώς λόγω της έλλειψης αντιδραστη-
ρίων για την αντιµετώπιση του HIV/AIDS». Άρα, κάτι δεν πάει
καλά, κύριε Υπουργέ, στον ΚΕΕΛΠΝΟ. Εκτός αν µας πείτε ότι
όλοι οι οροθετικοί είναι πλέον Νέα Δηµοκρατία και προσπαθούν
να σας αντιπολιτευτούν. Διασκεδάζω λίγο τις εντυπώσεις. 

Λένε, µάλιστα, κύριε Υπουργέ, στην τελευταία τους ανακοί-
νωση -την οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά- ότι τους δίνετε συ-
νέχεια υποσχέσεις ότι κάτι θα γίνει, αλλά στο διά ταύτα δεν
γίνεται τίποτα. 

Ρωτάω, λοιπόν, για να κλείσω τα εξής: πρώτον, για ποιους λό-
γους, αν και απαγορεύεται από το δηµόσιο λογιστικό, το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ παραλάµβανε µε έµµεση, απευθείας ανάθεση από τη
«SIEMENS» αντιδραστήρια για τον HIV το 2016, χωρίς να έχει
αυτή τη δυνατότητα.

Έγιναν παραλαβές και το 2017; Για ποιον λόγο δεν έχει ακόµη
προκηρυχθεί νέος ανοιχτός διαγωνισµός από το ΚΕΕΛΠΝΟ,
παρά τη σύσταση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, που
είχε δώσει προθεσµία έως τον Δεκέµβριο του 2016; 

Επίσης υπάρχουν και άλλες εταιρείες εκτός από τη
«SIEMENS» που προσπαθούν µέσω νοµικής διαδικασίας να πά-
ρουν τα οφειλόµενά τους από το ΚΕΕΛΠΝΟ; Αν ναι, ποιες είναι
αυτές και σε ποιο ποσό ανέρχονται όλες οι οφειλές; 

Τέλος, που είναι και το σηµαντικότερο, πώς θα αντιµετωπίσετε
το πρόβληµα µε την καθυστέρηση στην πραγµατοποίηση των
απαραίτητων εξετάσεων για τους οροθετικούς ασθενείς; 

Σας ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιάσονας Φωτήλας καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Φωτήλα. 

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, η ερώτηση έχει δύο σκέλη. Χαίροµαι µάλιστα λίγο που
στο κείµενο της ερώτησής σας δεν υπάρχει η παραµικρή ανα-
φορά στο όντως υπαρκτό πρόβληµα που αφορά τον έλεγχο του
ιικού φορτίου των οροθετικών και άρα σε ένα πρόβληµα δηµό-
σιας υγείας. Στο κείµενο της ερώτησής σας, επαναλαµβάνω, δεν
υπάρχει η παραµικρή αναφορά για αυτό. Αυτό είναι το ένα θέµα,
στο οποίο θα σας πω τι έχουµε δροµολογήσει. Και υπάρχει και
το άλλο θέµα, στο οποίο προσπαθείτε να δηµιουργήσετε µια αί-
σθηση κάποιας αδιαφανούς και προβληµατικής διαχείρισης η
οποία έγινε από την πλευρά του ΚΕΕΛΠΝΟ επί των ηµερών µας,
που κατά την άποψή µου στηρίζεται σε απολύτως ατεκµηρίωτα
στοιχεία, τα οποία -το ξέρετε πάρα πολύ καλά- σας τα έχουν
δώσει άνθρωποι που σήµερα εγκαλούνται για κακουργηµατικές
πράξεις, άνθρωποι από τον υπηρεσιακό µηχανισµό του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ στους οποίους  έχουν ασκηθεί διώξεις κακουργηµατικού
χαρακτήρα για υπεξαίρεση δηµοσίων εγγράφων. Ξέρετε ότι πριν
από λίγες µέρες ασκήθηκε αυτή η δίωξη.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Για τους είκοσι δύο µιλάτε; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως, τη δίωξη

που ασκήθηκε εναντίον επτά ανθρώπων, µεταξύ των οποίων και
άνθρωποι που συµµετέχουν στο σωµατείο εργαζοµένων και που
κατά καιρούς προσπαθούσαν να δηµιουργήσουν έναν αντιπερι-
σπασµό στην κοινή γνώµη που είχε αρχίσει να καταλαβαίνει ότι
εδώ είχαµε να κάνουµε µε µια εστία ανοµίας και διαφθοράς, η
οποία τώρα διερευνάται από τη δικαιοσύνη και φυσικά η υποχρέ-
ωση της πολιτείας είναι να την εξυγιάνει θεσµικά και θα πω και
για αυτό. 

Το πραγµατικό πρόβληµα, λοιπόν, ποιο είναι; Είναι ότι λόγω
µιας µεγάλης αλλαγής η οποία έγινε στην ευχέρεια που είχε το
ΚΕΕΛΠΝΟ, λόγω της υπαγωγής του στο δηµόσιο λογιστικό, από
το 2016 και µετά να µπορεί, όπως στο παρελθόν, µε πιο ευέλικτο
τρόπο να κάνει ορισµένες προµήθειες. Μέχρι το 2016 αυτό που
γινόταν ήταν ότι έπαιρνε τα αντιδραστήρια το ΚΕΕΛΠΝΟ και τα
έδινε στα εργαστήρια αναφοράς, που έκαναν τον έλεγχο του
ιικού φορτίου και από εκεί δίνονταν οι απαντήσεις στους ανθρώ-
πους.
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Αυτό -και σωστά, κατά την άποψή µου- επιλέχθηκε να σταµα-
τήσει να γίνεται. Η ιδέα που υπάρχει είναι ότι το ΚΕΕΛΠΝΟ θα
αποζηµιώνει εξετάσεις, που θα διενεργούνται από τα δηµόσια
εργαστήρια είτε του πανεπιστηµίου είτε άλλων δηµόσιων ιδρυ-
µάτων της χώρας, νοσοκοµείων, πανεπιστηµιακών σχολών, ια-
τρικών σχολών κ.λπ. και δεν θα παραγγέλνει πλέον το ίδιο τα
αντιδραστήρια, για να προµηθεύει στη συνέχεια.

Έγινε µια προσπάθεια. Δεν τελεσφόρησε ειδικά εδώ στην
Αθήνα, όπου είναι και ο µεγάλος όγκος των οροθετικών. Έγιναν
κάποιες συµβάσεις µε τα τρία-τέσσερα περιφερειακά εργαστή-
ρια που ασχολούνται µε το θέµα. 

Η λύση που δώσαµε -γιατί όντως υπήρχε πρόβληµα και είχαν
δίκιο οι οροθετικοί, οι οποίοι το αναδείκνυαν, όπως και οι άνθρω-
ποι που ασχολούνται µε τις λοιµώξεις, όπως ο κ. Λαζανάς, µε τον
οποίο έχουµε κάνει κατ’ επανάληψη συζητήσεις και µε τη «ΘΕΤΙΚΗ
ΦΩΝΗ», τον σύλλογο των οροθετικών- και νοµίζω ότι αυτό επί του
παρόντος εκτονώνει το πρόβληµα είναι η εξής: Ο ΕΟΠΥΥ θα συµ-
βληθεί µε ιδιωτικά πιστοποιηµένα εργαστήρια. Ούτως ή άλλως, η
συγκεκριµένη εξέταση είναι κοστολογηµένη και µπορεί να αποζη-
µιωθεί από τον ΕΟΠΥΥ. Έχουµε κάνει µια συνεννόηση µεταξύ των
µονάδων ειδικών λοιµώξεων και του ΚΕΕΛΠΝΟ και του ΕΟΠΥΥ και
των µεγάλων ιδιωτικών κέντρων, που έχουν αυτή τη δυνατότητα
και την πιστοποίηση, να γίνεται ανωνυµοποιηµένη η αποστολή του
δείγµατος. Δηλαδή, δεν θα πηγαίνει µε το όνοµά του ο οροθετι-
κός, αλλά θα υπάρχει ένας κωδικός, ο γνωστός µοναδικός κωδι-
κός, µε τον οποίο παρακολουθείται από τους ειδικούς γιατρούς
και καταγράφεται και στα αρχεία του ΚΕΕΛΠΝΟ. Το δείγµα, λοι-
πόν, θα αποστέλλεται µε έναν κωδικό, ανωνυµοποιηµένο, το ερ-
γαστήριο θα δίνει την απάντηση, θα αποπληρώνεται από τον
ΕΟΠΥΥ και θα γίνεται η σωστότερη παρακολούθηση του χρόνιου
ασθενούς. Αυτό, νοµίζω, διασφαλίζει και την αποκατάσταση του
προβλήµατος που είχε δηµιουργηθεί όντως επί µια διετία, που δεν
είχε γίνει έλεγχος του ιικού φορτίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, να
σας θυµίσω ότι έχετε και δευτερολογία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω.
Θα έχουµε και αποκατάσταση αυτού του προβλήµατος, αλλά

και σεβασµό και διακριτική µεταχείριση, µε την ευαισθησία που
πρέπει να υπάρχει για την ανώνυµη διαχείριση αυτών των ανθρώ-
πων.

Αυτό είναι το θέµα ουσίας. Νοµίζω ότι έχει αντιµετωπιστεί σε
µεγάλο βαθµό. Μένει ένα τεχνικό κοµµάτι τώρα να υλοποιηθεί
µέσω της ΗΔΙΚΑ, πώς θα γίνεται η επαφή µε το σύστηµα συντα-
γογράφησης κ.λπ. και νοµίζω ότι στο αµέσως επόµενο διάστηµα
θα αρχίσει να λειτουργεί. Η προσπάθεια που θα κάνει το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ είναι, σε συνεργασία µε τα ειδικά δηµόσια εργαστήρια, να
αποκτήσουν αυτά τη δυνατότητα να κάνουν τις προµήθειες των
αντιδραστηρίων µόνα τους και το ΚΕΕΛΠΝΟ απλώς να αγοράζει
απ’ αυτά υπηρεσίες έναντι των εξετάσεων που θα παράσχουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Φωτήλα, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω κατά πόσο

ακούγοντάς σας σήµερα οι οροθετικοί πραγµατικά θα αισθαν-
θούν καθησυχασµένοι. Νοµίζω ότι καταφέρατε µάλλον το αντί-
θετο. 

Δυο, λοιπόν, σκέλη βάλατε. Και στα δυο θα προσπαθήσω να
σας δώσω µια απάντηση.

Κατ’ αρχάς, δεν µου είπατε ακριβώς για ποιο λόγο ο διαγωνι-
σµός του 2012, ο οποίος ήταν τελειωµένος, µε τεχνικές προδια-
γραφές, µε επικαιροποιηµένες τιµές, καταργήθηκε.

Δεύτερον, απ’ ό,τι κατάλαβα απ’ αυτό που µου είπατε είναι ότι
δεν έχετε σκοπό να προβείτε σε διεθνή διαγωνισµό. Όµως, εδώ
θα πρέπει να το συζητήσετε µε το Λογιστήριο του Κράτους, το
οποίο σας είπε ότι είστε υποχρεωµένοι να προβείτε σε διεθνή
διαγωνισµό. Εσείς, εάν κατάλαβα καλά, αυτό το οποίο έχετε
σκοπό να κάνετε δεν έχει σχέση µε διεθνή διαγωνισµό. 

Και σε τελευταία ανάλυση, άκουσα ένα ευχολόγιο, «θα κά-
νουµε, θα κάνουµε». Εδώ, όµως, υπάρχουν χιλιάδες εξετάσεις οι

οποίες περιµένουν, χιλιάδες άνθρωποι οι οποίοι εδώ και µήνες,
εδώ και χρόνια, περιµένουν και δεν έχουν καταφέρει να κάνουν
τις εξετάσεις τους, ούτως ώστε να δουν πώς ακριβώς και ποια
θεραπεία θα πρέπει να ακολουθήσουν.

Θα ήθελα, λοιπόν, κάτι πιο συγκεκριµένο, ένα χρονοδιά-
γραµµα αν µη τι άλλο. 

Αναφορικά µε το δεύτερο σκέλος, σας άκουσα να µιλάτε για
το αµαρτωλό ΚΕΕΛΠΝΟ, για τους είκοσι δύο. Φαντάζοµαι ότι µι-
λούσατε για τον κ. Άδωνι Γεωργιάδη. Δεν είπατε το όνοµα, αλλά
αυτόν εννοούσατε. 

Κατ’ αρχάς, πρέπει να πούµε ότι σε σχέση µε τους είκοσι δύο,
ήδη διενεργείται αυτή τη στιγµή που µιλάµε, έλεγχος από τη δι-
καιοσύνη κατά πόσο αυτή η διαδικασία έγινε νόµιµα από την κ.
Παπασπύρου. Να πω ότι η κ. Παπασπύρου είναι η Γενική Επιθε-
ωρήτρια Δηµόσιας Διοίκησης και θετή µητέρα του κ. Τζανακό-
πουλου. 

Αναρωτιέµαι, όµως, το εξής: Εδώ, προχθές -και δεν είπαµε
κάτι γι’ αυτό- ψηφίσατε µια τροπολογία, τη 1619/249, που µέσω
αυτής πάνω από οχτακόσια άτοµα -δικά σας παιδιά!- θα προσ-
ληφθούν σε πολλές κατηγορίες -γιατροί, διασώστες- και, µάλι-
στα, χωρίς εµπλοκή του ΑΣΕΠ, σε µια διαδικασία που είναι
πραγµατικά για τα µάτια του κόσµου, αφού και σε παλαιότερες
προσλήψεις είχαν επανεκδοθεί πολλές φορές οι σχετικοί πίνακες
κατά τέτοιο τρόπο ώστε να προσληφθούν οι δικοί σας άνθρωποι
και όχι άλλοι. Και τώρα, έρχεστε να µας πείτε για είκοσι δύο
προσλήψεις που αφορούν άτοµα που εργάστηκαν για λίγους
µήνες µέχρι έναν χρόνο και όλο το ποσό αφορά εκατόν εβδο-
µήντα χιλιάδες ευρώ, όταν εδώ µιλάµε για εκατοµµύρια. 

Να µη µιλήσω για τους φακέλους εκατοντάδων γιατρών και
νοσηλευτών, που έκαναν παρέµβαση ο κ. Πολάκης και συνεργά-
της του κατά παράβαση κάθε νόµου. Ήδη υπάρχει µια δικογρα-
φία - δίωξη για τους τρεις συνεργάτες του κυρίου Υπουργού.
Όσο για τον ίδιο, υπάρχει µια δικογραφία, που έχει έρθει στη
Βουλή. 

Κι επειδή µιλάµε για το ΚΕΕΛΠΝΟ, µου δίνετε την αφορµή να
αποκαλύψω σήµερα -δεν θα το έκανα, αλλά µπήκατε εσείς στο
προσωπικό κοµµάτι- µια άλλη εξυπηρέτηση συγγενούς Υπουρ-
γού. 

Σας καταθέτω έγγραφα, µε τα οποία αποδεικνύεται ότι η νυν
Υφυπουργός Παιδείας κ. Τζούφη, έχει τακτοποιήσει ήδη από το
2016 την αδελφή της στα γραφεία του ΚΕΕΛΠΝΟ, µε παχυλό
µισθό και εκτός ενιαίου µισθολογίου. Δεν ξέρω τι έχετε να πείτε
γι’ αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιάσονας Φωτήλας καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Να σας πω κάτι; Σε µια επίκαιρη ερώτηση σήµερα έχουµε κα-
ταφέρει να βγάλουµε τρία ονόµατα. Η µία είναι η θετή µητέρα
του κ. Τζανακόπουλου, Επιθεωρήτρια Δηµόσιας Διοίκησης. Η
άλλη είναι η αδελφή της κ. Τζούφη, ακριβοπληρωµένη αναισθη-
σιολόγος στον τέταρτο όροφο του ΚΕΕΠΝΟ. Κάθεται. Δεν είναι
σε κάποιο νοσοκοµείο. Δεν τη βάλατε να κάνει δουλειά τη γυ-
ναίκα. Η τρίτη είναι η σύζυγος του κ. Φλαµπουράρη, η οποία είναι
η Πρόεδρος του ΚΕΕΛΠΝΟ, που ακύρωσε τον εν λόγω διαγωνι-
σµό. Πόσο σύµπτωση µπορεί να είναι, µέσα σε µία επίκαιρη, να
βρούµε τρεις συγγενείς Υπουργών πρώτου βαθµού! Αυτό είναι
το ηθικό πλεονέκτηµα; 

Τελειώνω, λέγοντας, το εξής: Έχω ένα έγγραφο -θα σας το
καταθέσω- όπου αναφέρει ότι υπάρχουν δεκαέξι ανοιχτές δικο-
γραφίες, που αφορούν τον κ. Πολάκη και τους συνεργάτες του.
Είναι δεκαέξι ανοιχτές δικογραφίες! Κι εσείς έρχεστε να µας
πείτε για είκοσι δύο άτοµα, που δούλεψαν για οχτώ µήνες και
πήραν εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες ευρώ όλοι µαζί, για όσο καιρό
δούλεψαν. Αν αυτό το θεωρείτε εσείς ηθικό πλεονέκτηµα, εγώ
δεν έχω κάτι άλλο να πω. 

Έχουµε τρεις συγγενείς πρώτου βαθµού σε µία επίκαιρη ερώ-
τηση! Τα συµπεράσµατα δικά σας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.

Φωτήλα. 
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Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, δεν περίµενα να εξελιχθεί έτσι η συζήτηση.

Αυτό λέγεται πολιτική θρασύτητα. Το ΚΕΕΠΝΟ ήταν η επιτοµή
της φαυλότητας και της διαφθοράς στο σύστηµα υγείας. Οι άν-
θρωποι αυτοί, επί είκοσι και παραπάνω χρόνια, κινούνταν µε την
πολιτική συγκάλυψη των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Αυτό το ξέρει όλος ο κόσµος και το ξέρει πια και η δικαιοσύνη.
Ασχολούνται οι ελεγκτικοί µηχανισµοί. Έχει ασκηθεί κακουργη-
µατικού χαρακτήρα δίωξη. Απολύθηκε το κοµβικό πρόσωπο, ο
Παπαδηµητρίου. Αποµακρύνθηκε ο πρώην Πρόεδρος του ΚΕΕ-
ΠΝΟ, γιατί δεν ήθελε να υλοποιήσει την απόφαση της πολιτικής
ηγεσίας να αποµακρύνει τον κ. Παπαδηµητρίου, που ήταν το
πρόσωπο κλειδί. Αποµακρύνθηκαν κρίσιµοι κρίκοι του νοµικού
επιτελείου του ΚΕΕΠΝΟ. Και υπάρχουν καταγγελίες ότι υπηρε-
σιακά στελέχη υπεξαίρεσαν έγγραφα και τα κατέστρεψαν, για να
σβήσουν τα ίχνη τους. 

εσείς, µε αυτό που κάνετε, µε αυτή την προσπάθεια άθλιου πο-
λιτικού αντιπερισπασµού, το µόνο που αποδεικνύετε, είναι ότι
προσφέρετε -και παλιά και τώρα- συγκάλυψη και προστασία σε
ανθρώπους απολύτως παράνοµους. 

Είτε έχετε άγνοια κινδύνου είτε εκτελείτε συµβόλαιο απέναντι
σε ανθρώπους, που σας εξυπηρετούσαν όλα τα χρόνια, στο πο-
λιτικό σας και πελατειακό σας σύστηµα. Δεν υπάρχει άλλη εξή-
γηση. 

Είναι ντροπή να µιλάτε έτσι για µία γιατρό, η οποία έχει προσ-
ληφθεί µέσα από πρόγραµµα χρηµατοδοτούµενο από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, µε χαµηλό µισθό, η οποία πηγαίνει στα ΠΡΟΚΕΚΑ
όλη της χώρας…

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Με 1.800 ευρώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …και επιµελείται της

υγειονοµικής φροντίδας ανθρώπων, που έχουν σοβαρά προβλή-
µατα υγείας και συντονίζει, µαζί µε τους υπόλοιπους, την υγει-
ονοµική φροντίδα δεκάδων χιλιάδων µεταναστών σε όλη τη
χώρα. Και είναι ντροπή να λέτε ότι αυτές είναι θέσεις ευνοιοκρα-
τίας. 

Οι εν λόγω προσλήψεις, για τις οποίες ασκηθήκαν οι διώξεις,
ήταν προσλήψεις «ηµετέρων», που αξιοποιήθηκαν σε πολιτικά
γραφεία. Εδώ έχουµε την πρόσληψη οκτακοσίων -µπορεί να πάει
και χιλίων- ανθρώπων, γιατρών, νοσηλευτών, πολιτισµικών µεσο-
λαβητών, οι οποίοι θα πάνε στα camps, θα πάνε στις όµορες
δοµές, θα κάνουν επιδηµιολογικό έλεγχο, θα κάνουν screening
έλεγχο σε ανθρώπους, που έρχονται και δεν έχουν πλήρη δεδο-
µένα για την κατάσταση της υγείας τους. Είναι άνθρωποι, που
είναι σε διακινδύνευση η προσωπική τους υγεία, για να παρέχουν
αυτές τις υπηρεσίες. 

Είναι ντροπή να λέτε ότι αυτό το πράγµα είναι στοιχείο πελα-
τειακής λογικής. Θα προσλάβουµε ανθρώπους να πάνε εκεί, που
δεν δέχεται να πάει κανένας και µου µέχρι τώρα αυτό το κενό το
καλύπταν µόνο οι µη κυβερνητικές οργανώσεις. Είναι ντροπή να
λέγεται αυτό το πράγµα. 

Το ΚΕΕΛΠΝΟ κάνει µια εξαιρετική δουλειά στον τοµέα της δη-
µόσιας υγείας. Προστατεύει τη δηµόσια υγεία στη χώρα. Δηµι-
ουργεί ένα αίσθηµα υγειονοµικής ασφάλειας στους ανθρώπους.
Αποτρέψαµε να γίνει το προσφυγικό πρόβληµα δηµόσιας υγείας. 

Πραγµατικά πίστευα, κύριε Φωτήλα, ότι θα αποσύρατε την
ερώτησή σας. Είσαστε πολλαπλά εκτεθειµένος. Και απλώς, βά-
λατε τώρα τη «σάλτσα» της δηµόσιας υγείας και προσπαθήσατε
να την επενδύσετε µε ευαισθησία για τους οροθετικούς, για τους
οποίους είπα ότι έχουµε δώσει λύση πουθα αρχίσει να εφαρµό-
ζεται από τον επόµενο µήνα. Είναι ενήµεροι οι λοιµωξιολόγοι, το
ξέρουν οι ειδικοίπου ασχολούνται. Έχει αντιµετωπιστεί το πρό-
βληµα αυτό κι εσείς σπεκουλάρετε και προσπαθείτε να θολώσετε
τα νερά, τη στιγµή που ξέρει πολύ καλά όλος ο κόσµος, ότι αυτή
τη στιγµή η Κυβέρνηση ξεβρωµίζει, στην κυριολεξία, µια εστία
ανοµίας και διαφθοράς.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Με πατεράδες και µανάδες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.

Ανέβηκαν λίγο τα αίµατα. Θα διαβάσω µερικές ανακοινώσεις,
για να δώσουµε λίγο χρόνο στον Υπουργό, να πάρει µια ανάσα.
Αφορούν και τον κ. Σαρίδη δύο εξ αυτών.

Ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σαρίδης ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό από τις 19 Ιουνίου 2018 µέχρι τις 21 Ιου-
νίου 2018. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Η Βουλευτής κ. Όλγα Κεφαλογιάννη ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό από τις 18 Ιουνίου 2018 έως και τις 21
Ιουνίου 2018. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Θεοφύλακτος ζητεί άδεια ολιγοήµε-

ρης απουσίας στο εξωτερικό από τις 22 Ιουνίου 2018 έως τις 28
Ιουνίου 2018 για προσωπικούς λόγους. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επιτρέψτε µου να ανακοινώσω και τις υπόλοιπες διαγραφές

επικαίρων ερωτήσεων.
Η τρίτη µε αριθµό 1731/30-5-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 11ης

Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεν-
τρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, µε
θέµα: «Περαιτέρω Διευκρινήσεις επί του Αµετάθετου στις Ένο-
πλες Δυνάµεις», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού
Εθνικής Άµυνας κ. Πάνου Καµµένου. Αιτία, ενηµέρωση από την
Ανώτατη Στρατιωτική Ιεραρχία για τα τρέχοντα επιχειρησιακά ζη-
τήµατα.

Η τέταρτη µε αριθµό 1706/25-5-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας
11 Ιουνίου 2018) του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Σπυρίδωνος- Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, µε θέµα: «Σιγή ιχθύος τηρεί το Υπουργείο Οικονοµικών σχε-
τικά µε τη σύµβαση του Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου
Χρέους (ΟΔΔΗΧ) µε την επενδυτική τράπεζα «ROTHSCHILD»»,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή Υπουργού
Οικονοµικών κ. Γεωργίου Χουλιαράκη. Αιτία: φόρτος εργασίας.

Επίσης, η έκτη µε αριθµό 1588/3-5-2018 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-
τέρας 11ης Ιουνίου) του Βουλευτή Α’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέ-
σµου - Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, µε θέµα: «Σχετικά µε το µέλλον της Ελληνικής
Αµυντικής Βιοµηχανίας», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
Αναπληρωτή Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Φώτη Κουβέλη.

Η έβδοµη µε αριθµό 1538/23-4-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας
11ης Ιουνίου) του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου
- Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, µε θέµα: «Επιτακτική η ανάγκη αυξήσεως της στρατιω-
τικής θητείας», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

Η όγδοη µε αριθµό 1539/23-4-2018 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας
11ης Ιουνίου) του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου
- Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, µε θέµα: «Περί της συµµετοχής ένστολων στρατιωτικών
σε κοµµατική πορεία του ΚΚΕ», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού.

Να αναφέρω ότι για όλα τα κωλύµατα υπάρχει και σχετική επι-
στολή από τον κ. Καλογήρου, τον Γενικό Γραµµατέα της Κυβερ-
νήσεως.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 1728/30-5-2018 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου (Β’ του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της
Δευτέρας 11ης Ιουνίου) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένω-
σης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Κατάχρηση των ευεργετικών διατάξεων του ν.4368/2016».

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για την πρω-
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τολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο ν.4368/2016 εξασφαλίζει την πρόσβαση στο

Εθνικό Σύστηµα Υγείας κάθε πολίτη, ο οποίος θα δηλώσει ανα-
σφάλιστος.

Με δεδοµένο ότι στις διατάξεις του εν λόγω νόµου δεν προ-
βλέπονται ούτε όρια, κύριε Υπουργέ, όπως είναι τα εισοδηµατικά
κριτήρια, δεν προβλέπονται ούτε εξαιρέσεις, όπως είναι οι κάτο-
χοι ευρωπαϊκών καρτών ασφάλισης ούτε καν περιγράφονται οι
υποχρεώσεις των πολιτών, που κάνουν χρήση του νόµου -να εξα-
κριβωθεί, δηλαδή, αν πραγµατικά είναι ανασφάλιστοι- δεν απο-
τελεί και ιδιαίτερη έκπληξη το γεγονός ότι, παρ’όλο που,
σύµφωνα µε την Κυβέρνηση, η ανεργία φθίνει έστω και λίγο, οι
ανασφάλιστοι, οι οποίοι επισκέπτονται τα ελληνικά νοσοκοµεία,
όλο και αυξάνονται.

Κατόπιν αυτού, κύριε Υπουργέ, συµφωνείτε µε την εκτίµηση
ότι γίνεται κατάχρηση των ευεργετικών διατάξεων του ν.4368;
Αν ναι, τι προτίθεστε να κάνετε για την ανατροπή αυτής της κα-
τάστασης, που ενδεχοµένως επιβαρύνει το σύστηµα, επιβαρύνει
τα νοσοκοµεία, µε αποτέλεσµα να έχουµε στο µέλλον πάρα
πολλά προβλήµατα;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.

Σαρίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, θεωρώ ότι οφείλω να τονίσω εξαρχής -και νοµίζω ότι κι
εσείς το αναγνωρίζετε έµµεσα- ότι αυτή η παρέµβαση, ο ν.4368,
ήταν µια πολύ σηµαντική αλλαγή στην υγειονοµική και την κοι-
νωνική πολιτική της χώρας. 

Βρεθήκαµε ουσιαστικά, στο σηµείο να διαχειριστούµε ένα µε-
γάλο πρόβληµα υγειονοµικής φτωχοποίησης, που είχε συµβεί
στην κοινωνία. Βρέθηκαν περίπου τρία εκατοµµύρια συµπολίτες
µας να έχουν χάσει την ασφαλιστική τους ικανότητα, άρα, και το
δικαίωµα στην υγειονοµική περίθαλψη. Αυτό ήταν µια βαρβαρό-
τητα, θα έλεγα, κοινωνική, η οποία έπρεπε επειγόντως να αντι-
µετωπιστεί.

Καταφέραµε, λοιπόν, µε τον ν.4368 να αποκαταστήσουµε το
πρόβληµα του αποκλεισµού αυτών των ανθρώπων και να θεσµο-
θετήσουµε το δικαίωµα της ανεµπόδιστης πρόσβασής τους στο
δηµόσιο σύστηµα υγείας. Καταργήσαµε όλα τα φίλτρα, τα οποία
υπήρχαν, όπως τριµελείς επιτροπές των νοσοκοµείων, προεγκρί-
σεις κ.λπ.. 

Υπήρξε µια κριτική, γιατί δεν βάζουµε εισοδηµατικά κριτήρια,
διότι, ενδεχοµένως, από αυτό το µέτρο να ωφεληθούν κάποιοι,
που δεν το έχουν ανάγκη. Επειδή ακριβώς ήταν πολύ επείγουσα
η κατάσταση -γι’ αυτό, άλλωστε, είχε δηµιουργηθεί αυτό το κύµα
των κοινωνικών ιατρείων σε όλη η χώρα, υπήρχαν πρωτοβουλίες
δηµάρχων, της Αρχιεπισκοπής, χορήγηση φαρµάκων, δραστη-
ριοποιούνταν σε αυτό το πεδίο µη κυβερνητικές οργανώσεις
κ.λπ.- είπαµε ότι αν µπούµε σε µια διαδικασία όπου θα ζητούµε
επιπλέον στοιχεία µέσα από το ΤΑΧΙS κ.λπ., θα υπάρξει µια δυ-
σχέρεια και µια ταλαιπωρία. Κρίναµε, λοιπόν, ότι έπρεπε να
βρούµε έναν ευέλικτο τρόπο, που ήταν η χρήση του ΑΜΚΑ, για
να έχουν δικαίωµα αυτοί οι άνθρωποι, µε ισότιµο τρόπο, να απευ-
θύνονται στις δηµόσιες δοµές, να κάνουν εκεί τις εξετάσεις τους,
τις χειρουργικές πράξεις, τη νοσηλεία που έχουν ανάγκη και να
µπορούν µέσα από µια ειδική πλατφόρµα της ΗΔΙΚΑ να συντα-
γογραφούν τα φάρµακα και τις εξετάσεις τους.

Θεωρήσαµε το εξής: Ακόµα και αν υπάρχουν κάποιοι, όπως
λέγονται, στρατηγικοί κακοπληρωτές, που επιλέγουν συνειδητά
-δηλαδή ενώ έχουν χρήµατα- να µην πληρώνουν τις εισφορές
τους και να είναι ανασφάλιστοι, κατά την άποψή µου, άξιζε τον
κόπο να καλυφθεί η µεγάλη πλειονότητα, που από ανάγκη βρέ-
θηκαν ανασφάλιστοι.

Άλλωστε, να σας πω και κάτι; Αυτός που έχει λεφτά, αγαπητέ
συνάδελφε, δεν θα πάει να συνωστισθεί στις ουρές των δηµό-
σιων νοσοκοµείων και των εργαστηρίων, τα οποία ξέρουµε ότι
πραγµατικά αντιµετωπίζουν έναν µεγάλο φόρτο περιστατικών και
έχουν και αναµονές και ενδεχοµένως και ταλαιπωρία. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι πραγµατικά, ήταν µια παρέµβαση, η

οποία έδωσε αξιοπρέπεια και είχε µια κουλτούρα ισότητας στη
φροντίδα αυτών των ανθρώπων. 

Έχουµε και εµείς κάποιες ενδείξεις ότι γίνεται κατάχρηση, κυ-
ρίως από ανθρώπους, οι οποίοι κάποια στιγµή βρέθηκαν στην
Ελλάδα, απέκτησαν ΑΜΚΑ και στη συνέχεια έφυγαν από τη χώρα
µας και πήγαν ενδεχοµένως σε γειτονικές χώρες, όπου είναι ευ-
χερής η µετακίνηση. Ενδεχοµένως, γίνεται µία κατάχρηση, ιδιαί-
τερα σε περιοχές της Βόρειας Ελλάδας, σε νοσοκοµεία της
Βόρειας Ελλάδας, από ανθρώπους που δεν έχουν µόνιµη δια-
µονή στη χώρα. 

Εµείς, λοιπόν, πραγµατικά, επειδή έχουµε εντοπίσει αυτά τα
προβλήµατα, κάνουµε µια µεγάλη προσπάθεια να επικαιροποι-
ήσουµε µε προσεκτικό τρόπο και µε ευαισθησία –για να µην δη-
µιουργήσουµε άλλες παρενέργειες- την κοινή υπουργική
απόφαση, την εφαρµοστική του νόµου, ενισχύοντάς τη, βάζον-
τας ένα, δυο φίλτρα παραπάνω. 

Ένα φίλτρο είναι να αποδεικνύεται µε έναν αδιαµφισβήτητο
τρόπο η µόνιµη παραµονή στην Ελλάδα. Αυτό είναι το κρίσιµο
για εµάς. Εµείς θεωρούµε ότι οι πολίτες που ζουν µόνιµα στη
χώρα –είτε είναι Έλληνες πολίτες, φυσικά, είτε είναι αλλοδαποί
είτε είναι πρόσφυγες ή µετανάστες και λοιπά- δικαιούνται να
έχουν αξιοπρεπή ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. Αυτό επιβάλλει
ο ανθρωπισµός. Αυτό επιβάλλει και η λογική της προστασίας της
δηµόσιας υγείας. Όσο αυτοί οι άνθρωποι δεν έχουν την κατάλ-
ληλη φροντίδα τόσο δυνητικά µπορούν να προκαλέσουν προβλή-
µατα δηµόσιας υγείας. Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτό είναι το ένα
θέµα, το ένα σηµείο. 

Το δεύτερο σηµείο είναι η προσπάθεια που θα κάνουµε για να
αποδεικνύεται η ταυτοπροσωπία. Δηλαδή στον πολίτη, ο οποίος
είτε πάει στο νοσοκοµείο, έχοντας µια συνταγή µέσω ενός ΑΜΚΑ,
είτε πάει στο φαρµακείο να πάρει τα φάρµακά του, πρέπει να
αποδεικνύεται η ταυτοπροσωπία, για να µην γίνεται κατάχρηση
και αξιοποίηση αυτής της δυνατότητας από ανθρώπους που δεν
έχουν τυπικά αυτό το δικαίωµα, όπως προκύπτει από τον ν.4368.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε.   

Νοµίζω, λοιπόν, ότι παρά αυτές τις παρατυπίες που µπορεί να
έχουν εµφανιστεί, σε γενικές γραµµές αυτή η παρέµβαση ήταν
απολύτως αναγκαία, επιβεβληµένη και πολύ κρίσιµη για την κοι-
νωνική συνοχή. 

Σας ενηµερώνω ότι το 2017 από τους περίπου δύο εκατοµµύ-
ρια εκατόν εξήντα χιλιάδες που είναι ακόµα ανασφάλιστοι, µε
βάση το σύστηµα «ΕΡΓΑΝΗ», οι οκτακόσιες σαράντα χιλιάδες
µοναδικές περιπτώσεις από αυτούς µε το ΑΜΚΑ τους µπόρεσαν
να συνταγογραφηθούν, να νοσηλευθούν, να πάρουν τα φάρµακά
τους, να κάνουν εξετάσεις. Και τώρα, στο πρώτο εξάµηνο του
2018, ήδη αυτός ο αριθµός είναι ίσως και λίγο παραπάνω, υπερ-
βαίνει ήδη στο πρώτο πεντάµηνο τις πεντακόσιες χιλιάδες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, ολο-
κληρώστε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν θεωρώ ότι αυτό
οφείλεται σε πλασµατικότητα. Οφείλεται, όµως, στο γεγονός ότι
έχουν ενηµερωθεί πλέον αυτοί οι πολίτες για αυτή τη δυνατό-
τητα, πράγµα το οποίο δεν είχε συµβεί τα προηγούµενα χρόνια,
διότι δεν υπήρξε και κάποια –ας πούµε- καµπάνια ενηµέρωσης.
Λίγο έως πολύ από στόµα σε στόµα και µε τις προσπάθειες που
κάναµε και εµείς ενηµερώνουµε τις υπηρεσίες υγείας. Όσο ενη-
µερώνονται οι πολίτες για αυτό το δικαίωµά τους νοµίζω ότι κά-
νουν µεγαλύτερη χρήση των υπηρεσιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ορίστε, κύριε Σαρίδη,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, έχω στα χέρια µου ένα άρθρο, µία µελέτη δύο

ανθρώπων, οι οποίοι είναι µέσα στα πράγµατα. Δουλεύουν σε
ένα νοσοκοµείο της πόλης µου, στο Νοσοκοµείο «Παπαγεωρ-
γίου» και έχουν δηµοσιεύσει αυτό το άρθρο τον Απρίλιο που µας
πέρασε. Βάσει αυτού του άρθρου υπάρχουν πολλές κατηγορίες
συµπολιτών µας –και όχι µόνο- αλλά και κατηγορίες προσφύγων
οι οποίοι θα µπορούσαν να µην θεωρηθούν ανασφάλιστοι και
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παρ’ όλα αυτά, θεωρούνται ανασφάλιστοι. 
Θα καταθέσω αυτό το άρθρο στα Πρακτικά, για να έρθει σε

γνώση σας. 
Επίσης, θα χαιρόµουν πάρα πολύ αν από αυτό το άρθρο θα

θέλατε να κάνετε µία συνάντηση εργασίας και να συζητήσετε
αυτές τις ενότητες µε τους ανθρώπους που έχουν δουλέψει
πάρα πολύ. 

Εγώ, επειδή εδώ µέσα έχει δεκαπέντε ενότητες, κύριε Υπουργέ,
θα σας αναφέρω µόνο τρεις περιπτώσεις.

Δεν ελέγχεται στα νοσοκοµεία, κύριε Υπουργέ, εάν αυτοί οι
οποίοι δηλώνουν ανασφάλιστοι, έχουν ιδιωτική ασφάλιση ή όχι.
Δεν το ελέγχουν τα νοσοκοµεία µας αυτό, δεν υπάρχουν ασφαλι-
στικές δικλίδες και υπάρχουν πάρα πολλοί άνθρωποι, οι οποίοι
έχουν ιδιωτική ασφάλιση, δεν είναι, όµως, ασφαλισµένοι και παρ’
όλα αυτά θα µπορούσε η ασφαλιστική εταιρεία να καλύψει τα νο-
σήλιά τους, να καλύψει τα φάρµακά τους.

Ένα δεύτερο που θα ήθελα να σας πω, το οποίο το γνωρίζω
προσωπικά και ως µηχανικός που είναι το επάγγελµά µου, είναι
το εξής: Υπάρχουν πάρα πολλοί αυτοαπασχολούµενοι -και κυ-
ρίως µηχανικοί- που στο παρελθόν, ενδεχοµένως, να έχουν χάσει
µία ρύθµιση ή να µην έχουν πληρώσει ένα εξάµηνο εισφοράς.
Αυτοί οι άνθρωποι, αν και συνεχίζουν αυτή τη στιγµή να είναι εν-
τάξει απέναντι στις υποχρεώσεις τους και στις ασφαλιστικές
τους εισφορές, δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, θεωρούνται ανασφά-
λιστοι.

Έτσι, λοιπόν, δεν µπορώ εγώ να καταλάβω γιατί από τη µία
µεριά προστατεύουµε τα ασφαλιστικά ταµεία, να µην πληρώνουν
και από την άλλη επιβαρύνουµε πάρα πολύ τα νοσοκοµεία µας.
Δεν βλέπω τι κέρδος θα µπορούσε να υπάρχει. Ή ο ένας θα πλη-
ρώνει, κύριε Υπουργέ, είτε ο άλλος.

Επίσης, ένα άλλο θέµα, κύριε Υπουργέ, το οποίο θα ήθελα να
σας αναφέρω µέσα από όλον αυτόν τον κατάλογο -για να µην
κάνουµε και κατάχρηση του χρόνου- είναι ότι είναι τελείως λάθος
η ένταξη κάποιων προσφύγων, οι οποίοι έχουν ΑΜΚΑ, στον συγ-
κεκριµένο νόµο, καθόσον δεν δηλώνονται οι νοσηλείες. Αυτό έχει
ως αποτέλεσµα το Υπουργείο να χάνει χρήµατα, τα οποία θα
µπορούσε να τα πάρει από τις επιδοτήσεις που, όπως πάρα πολύ
καλά γνωρίζετε, παίρνουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Υπάρ-
χουν, δηλαδή, και τέτοιες κατηγορίες ανθρώπων. Πάει ο άλλος,
δηλώνει απλά ανασφάλιστος και απλά δεν γίνεται ταυτοποίηση
αν είναι ανασφάλιστος πραγµατικά ή όχι. 

Το συγκεκριµένο έγγραφο είναι στη διάθεσή σας, κύριε
Υπουργέ. Ας κάνουµε το καλύτερο δυνατόν για να µην επιβαρύ-
νουµε άλλο τα νοσοκοµεία µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σαρίδης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σαρίδη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Σαρίδη, ξανα-

λέω αυτό που είπα πριν: Εµείς πραγµατικά είµαστε υπερήφανοι
γι’ αυτήν την παρέµβαση. Είναι µια µεγάλη τοµή, µια ανακουφι-
στική παρέµβαση στην άσχηµη πραγµατικότητα που είχε διαµορ-
φωθεί στον τοµέα της υγείας στη χώρα µας λόγω της κρίσης,
της φτωχοποίησης, της αποασφάλισης κ.λπ..

Συνειδητά, λοιπόν, είπαµε ότι θα πάµε µε ένα καθολικό και ισό-
τιµο τρόπο να καλύψουµε τις ανάγκες αυτές, πιστεύοντας ότι
είτε αυτός που έχει χρήµατα, αλλά παρ’ όλα αυτά επιλέγει να
είναι ανασφάλιστος είτε αυτός που έχει ιδιωτική ασφάλιση
υγείας, δεν έχει λόγο, αγαπητέ µου συνάδελφε, να αναζητεί υπη-
ρεσίες υγείας, ειδικά από το δηµόσιο νοσοκοµείο. 

Ξέρετε ότι δεν κάναµε µία απόλυτη εξοµοίωση µε τους ασφα-
λισµένους. Ο ανασφάλιστος που καλύπτεται µε αυτόν τον τρόπο,
καλύπτεται µόνο από τις δηµόσιες δοµές για νοσηλεία και εξε-
τάσεις. Δεν µπορεί να πάει στον ιδιωτικό τοµέα, σε ένα ιδιωτικό
εργαστήριο ή σε µια ιδιωτική κλινική. 

Αυτοί, λοιπόν, που έχουν ιδιωτική ασφάλιση, κατά την άποψή
µου απευθύνονται συνήθως στον ιδιωτικό τοµέα και εξυπηρε-

τούνται. Δεν νοµίζω ότι κάνουν κατάχρηση υπηρεσιών του ΕΣΥ. 
Με αυτόν τον τρόπο δώσαµε και ένα αρνητικό κίνητρο στην

τάση που ενδεχοµένως θα µπορούσε να δηµιουργηθεί, συνει-
δητά να µην πληρώνουν τις εισφορές τους κάποιοι, να παραµέ-
νουν ανασφάλιστοι, αφού θα είχαν διασφαλίσει τη βασική
ιατροφαρµακευτική τους περίθαλψη. 

Στα φάρµακα υπάρχει απόλυτη εξοµοίωση µε τους ασφαλι-
σµένους, δηλαδή πληρώνουν τις συµµετοχές τους όπως και οι
ασφαλισµένοι.

Βεβαίως, υπάρχουν κάποια πολύ χαµηλά εισοδηµατικά κριτή-
ρια, της τάξης των 2.400 ευρώ τον χρόνο. Όσοι είναι από αυτό και
κάτω έχουν µηδενική συµµετοχή. Δεν είναι λίγοι αυτοί οι άνθρω-
ποι. Είναι περίπου επτακόσιες χιλιάδες. Είναι, περίπου, οι δικαιού-
χοι του Κοινωνικού Επιδόµατος Αλληλεγγύης. Αυτοί, λοιπόν,
δικαιούνται µηδενική συµµετοχή στο φάρµακο, µηδενική επιβά-
ρυνση αν επιλέγουν γενόσηµο. Αν πάρουν άλλο φάρµακο, off pat-
tern, πληρώνουν τη διαφορά λιανικής – ασφαλιστικής και το 1
ευρώ ανά συνταγή όπως και οι υπόλοιποι ασφαλισµένοι.

Εγώ οφείλω να πω το εξής, για λόγους ενηµέρωσης. Επειδή
ακριβώς καλύψαµε µε αυτόν τον τρόπο µια πολύ σηµαντική κοι-
νωνική ανάγκη, µου έχει κάνει µεγάλη εντύπωση το γεγονός ότι
έχουν αρχίσει να ασχολούνται οι ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες
µε αυτό το πεδίο. 

Διάβαζα πρόσφατα ότι σε ένα συνέδριο ιδιωτικών ασφαλιστι-
κών εταιρειών διατυπώθηκε η άποψη πως ο τρόπος που καλύπτει
το κράτος αυτή την ανάγκη είναι σπάταλος. Ειπώθηκε ότι το κρά-
τος έχει καλύψει ενάµισι εκατοµµύριο πολίτες. Δεν είναι ενάµισι
εκατοµµύριο οι πολίτες, είναι δυο εκατοµµύρια. Μάλιστα, ειπώ-
θηκε ότι µαζί µε τα µέλη των οικογενειών τους είναι περίπου τρία
εκατοµµύρια πολίτες. 

Αναφέρθηκε, λοιπόν, ότι ο τρόπος που το έχει καλύψει το κρά-
τος είναι σπάταλος. Υπολόγισαν ότι κόστισε 700 εκατοµµύρια
ευρώ. Το κόστος δεν είναι τόσο πολύ. Τα φάρµακά τους ήταν
165 εκατοµµύρια ευρώ πέρυσι. 

Άρα, λέει, η λύση ποια είναι; Να κάνουµε µια ΣΔΙΤ, σύµπραξη
δηµόσιου-ιδιωτικού τοµέα, να συνεργαστούν οι ιδιωτικές ασφα-
λιστικές εταιρείες µε τον ΕΟΠΥΥ και να καλύπτουν µε φθηνότερο
τρόπο αυτή την ανάγκη. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτό αποδεικνύει, πρώτον, ότι υπήρχε πρό-
βληµα. Γιατί θυµάστε όταν συζητούσαµε εδώ αυτό το νοµοσχέ-
διο, που µας έλεγαν από την Αντιπολίτευση, και ιδιαίτερα από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ότι αυτό το πρόβληµα το έχουµε
αντιµετωπίσει. Δεν υπάρχει, λέει, κανένα πρόβληµα. Τι νοµοθε-
τείτε τώρα και µας λέτε ότι καλύπτετε τους ανασφάλιστους; Και
έρχονται τώρα οι ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες και βλέπουν
µια νέα αγορά σε αυτό το πεδίο. 

Εµείς θεωρούµε ότι δεν µπορούµε να µπούµε σε µια τέτοια
συζήτηση. Εννοείται αυτό. Μπορούµε άνετα να καλύπτουµε
αυτήν την ανάγκη στις δηµόσιες δοµές. Δεν θεωρούµε ότι µπορεί
να είναι αντικείµενο δραστηριοποίησης ιδιωτικών επιχειρήσεων
αυτό. 

Τώρα κρατάω αυτά που είπατε. Εµείς θέλουµε πραγµατικά να
θωρακίσουµε αυτό το σύστηµα, ώστε αυτή την παροχή να την
έχουν αυτοί που πραγµατικά τη χρειάζονται και δεν έχουν άλλη
επιλογή. Νοµίζω ότι είναι µια πολύ κρίσιµη παρέµβαση αυτή. 

Θυµίζω ότι η πολιτική αυτή έχει συνοδευτεί και µε µια παρέµ-
βαση διαγραφής χρεών. Το νοµοθετήσαµε αυτό. Ήδη τώρα τα
νοσοκοµεία διαγράφουν σταδιακά τα βεβαιωµένα χρέη προς τις
ΔΟΥ αυτών των πολιτών, ύψους 28 εκατοµµυρίων ευρώ. Τώρα,
οι πολίτες αυτοί παίρνουν ένα ειδοποιητήριο από το νοσοκοµείο
που λέει, για παράδειγµα, «Αγαπητέ κύριε Ξανθέ, το νοσοκοµείο
µας διέγραψε το χρέος σας για τη νοσηλεία που είχε πραγµατο-
ποιηθεί τότε».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Υπάρχει ταυτοποίηση; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως. Κοιτάξτε,

σας είπα ότι τα σηµεία είναι δυο. Το πρώτο είναι να αποδεικνύε-
ται η µόνιµη διαµονή στη χώρα. Αυτό είναι κρίσιµο, για να µην
υπάρχει η πιθανότητα κάποιος να µένει σε άλλη χώρα και να έρ-
χεται µόνο για να κάνει κάποια χρήση υπηρεσιών. Το δεύτερο
είναι να αποδεικνύεται η ταυτοπροσωπία. 

Το κοµµάτι του προσφυγικού είναι ένα τελείως άλλο πράγµα.
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Οι άνθρωποι αυτοί έχουν πιστοποιηθεί. Η διαδικασία τώρα είναι
να πάρουν έναν προσωρινό ΑΜΚΑ για όσο διάστηµα παραµεί-
νουν είτε στα camp είτε σε διαµερίσµατα -το 1/3 περίπου τώρα
είναι σε διαµερίσµατα- και για όσο διάστηµα µείνουν στη χώρα,
ώστε να µπορούν µε αυτόν τον τρόπο να έχουν ευχερή πρό-
σβαση και να καλύπτουν ζωτικές ανάγκες. Γιατί και σ’ αυτούς
τώρα έχει αλλάξει το προφίλ και έχουν έρθει ηλικιωµένοι µε χρό-
νια νοσήµατα, ακόµη και καρκινοπαθείς, έγκυοι γυναίκες, παιδιά
που χρειάζονται εµβολιασµούς. 

Η προσπάθεια που κάνουµε είναι η δαπάνη για το προσφυγικό,
για τη φροντίδα αυτών των ανθρώπων, και για τα φάρµακά τους
και για τα εµβόλιά τους, να έρχεται από την πλευρά των ευρω-
παϊκών χρηµατοδοτήσεων, plus του ορίου δαπανών που έχει το
σύστηµα υγείας, έτσι ώστε πραγµατικά να µην µπορεί κανείς να
πει ότι σε έναν κλειστό προϋπολογισµό, ο οποίος είναι περιορι-
σµένος, προστίθενται επιπλέον άνθρωποι, χωρίς να υπάρχει χρη-
µατική πρόβλεψη. 

Κάνουµε, λοιπόν, µια προσπάθεια για αυτόν τον λόγο. Τώρα
θα προκηρύξουµε ένα νέο πρόγραµµα -αυτό που απαντούσα
προηγουµένως στον αγαπητό συνάδελφο- από τα τακτικά προ-
γράµµατα από το εθνικό σκέλος του ΠΔΕ, δηλαδή των συγχρη-
µατοδοτούµενων προγραµµάτων. Είναι ένα πρόγραµµα 50
εκατοµµυρίων ευρώ, έτσι ώστε σε διάρκεια δεκαοκτώ µηνών να
προσλάβουµε πάνω από χίλιους ανθρώπους, οι οποίοι θα ασχο-
λούνται συστηµατικά µε την υγειονοµική φροντίδα και στους κα-
ταυλισµούς, αλλά και θα στηρίζουν και τα γειτονικά νοσοκοµεία

και κέντρα υγείας, τα οποία ξέρουµε πολύ καλά ότι επιβαρύνον-
ται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, αν θέ-
λετε, κλείστε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµίζω ότι ήταν χρή-
σιµες οι υποδείξεις. Θα προσπαθήσουµε στη διαδικασία επανε-
ξέτασης αυτής της Κοινής Υπουργικής Απόφασης να τις
πάρουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Υπουργό.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρα-
κτικά της Παρασκευής 27 Απριλίου 2018 και ερωτάται το Σώµα
εάν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Παρασκευής 27 Απριλίου 2018 επικυρώθηκαν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 19.45’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Τετάρτη 20 Ιουνίου 2018 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη.
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